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Задава се ново поскъпване на олиото
Цената му за шест месеца се е повишила над 70%. Заради

поскъпването на слънчогледа ще има ограничаване на производ-
ството, което щяло да доведе до още по-висока цена на олиото.

апрежението между София и
Скопие расте, а новият повод този
път са “арестувани” книги (стр. 2)!
На границата със Северна Македо-
ния бе спряно дарение от 920 кни-
ги с текстове на песни на братя Ми-
ладинови... Защо са тези циркове?

Няма нарушен закон. “Имахме
договор за дарение, съответно не
подлежат на данък добавена стой-
ност, нито на такса мито. Нямам
представа защо бях спрян. Нямам
писмен документ от Република
Северна Македония. Такъв не
беше представен и на консула ни”,
твърди Виктор Стоянов, шеф на
фондация “Македония”, който е
потърпевшият в случката с мит-
ническите власти на съседите.

Видели, че пише “Български
народни песни”, и решили да ги
спрат. Трябвало македонски ли да
пише? Очевидно книгите са в раз-
рез с официалната доктрина в
Северна Македония - македониз-
ма. Мислите ли, че “македонската
дълбока държава” ще го допусне?
При положение, че институциите
й все още са пропити от хора с
мислене от времето на Титова
Югославия.

България обаче е член на Ев-
ропейския съюз. Или Македония
изпълнява критериите за членст-
во, или ще стои отвън, докато ги
изпълни реално. В РСМ и сега
продължават да преследват и дис-
криминират хора с българско са-
мосъзнание.

НЯКОЛКО ÄÓÌÈ
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Валентин ГЕОРГИЕВ

Аоияма
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Лъжата

за Ястребино

Резултатите от
вота - след 8 април

Резултатите от парламен-
тарните избори ще бъдат обя-
вени чак след 8 април, обяви
говорителят на ЦИК Димитър
Димитров. “Вероятно е 48-ча-
совият срок за предаване на
протоколите да не бъде спа-
зен особено за големите из-

бирателни райони. Но чети-
ридневният срок за обявяване
на окончателните резултати
няма да бъде нарушен”, каза
той пред БНР. Макар и по
закон да е предвиден подобен
срок, досега резултатите от
вота обикновено ставаха ясни

ЦИК анонсира забавяне на броенето, макар и „в рамките на закона”

в рамките на 48 часа, забавя-
ния имаше само за определе-
ни райони заради проблеми с
изборните книжа.

ЦИК ще пусне интерак-
тивни тестови протоколи, за
да може членовете на секци-
онните комисии да се само-

обучат с попълването.
“Изборите ще бъдат чест-

ни, открити, наблюдаеми.
Дали ще са нормално прове-
дени, ще видим след изборния
ден”, заяви Димитров.
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Златните момичета от ансамбъла на България спечелиха и трите златни
медала на Световната купа по художествена гимнастика в София
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СНИМКА DSPORT.BG

Военната
хунта
окървави
Мианмар

Крум Дончев:
ГЕРБ ни тикат
към бездната на
обезлюдяването

Кристиан Вигенин:
Не може външната ни
политика да зависи
от един човек
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Скопие наля още масло
в българо-македонските
отношения

5 ГОДИНИ ОТ КОНЧИНАТА
НА

инж. ВЕСЕЛИН ДЖЕНДОВ
СТАМОВ

1928 г. – 2016 г.

ЩЕ ТЕ ПОМНИМ С ОБИЧ

И ЩЕ ТЕ НОСИМ В СЪРЦАТА СИ!

От семейството

Българо-македонските от-
ношения удариха ново дъно
след поредни провокации от
страна на Скопие. Поводите
този път са спряна от маке-
донските гранични власти
пратка с дарени български
книги, както и антибългарска
кампания на словенския
“Международен институт за
близкоизточни и балкански
изследвания”, за която София
подозира управляващите в
Скопие. Външната ми-
нистърка Екатерина Захарие-
ва е привикала временно уп-
равляващия посолството на
Северна Македония у нас, за
да даде обяснение дали прави-

След искането на синдикати за
редуциране на материала, който
ще бъде включен в матурите след
VII и ХII клас, с апел към МОН
се обърна и омбудсманът Диана
Ковачева. Тя е изпратила пре-
поръка до образователния ми-
нистър Красимир Вълчев за на-
маляване на темите по български
език и литература и по матема-
тика за Националното външно
оценяване за седмокласниците и
за държавните зрелостни изпити
за дванадесетокласниците. В пи-
смото си Ковачева отново насто-

Около 2 седмици
след премиерското раз-
пореждане да спре иму-
низацията срещу КО-
ВИД-19 с една от вак-
сините, зелените кори-
дори на места в страна-
та бяха възстановени.
Възможността за вакси-
нация с “Астра Зенека”
важи за всички, без зна-
чение дали попадат в
действащите фази от
Националния ваксина-
ционен план. От зелен
коридор могат да се

България ще сезира ЕК за дискриминация на границата
и поредна пропаганда срещу страната ни

телството в Скопие е свърза-
но с клеветническата кампа-
ния срещу България от инсти-
тута в Любляна, “който пуб-
ликува поредица от статии с
явна цел да злепоставя и урон-
ва престижа на страната ни
чрез невярна, изопачена и ма-
нипулативно представена ин-
формация”, съобщиха от
МВнР. От дълго време
въпросният институт публи-
кува статии на английски език,
представяни като анализи за
обстановката в Западните
Балкани, в частност за кон-
фликта между София и Ско-
пие. В коментарите има
твърдения, че до 1878 г. “то-

гавашната територия на Бълга-
рия е населявана от богоми-
ли, македонци и турци, които
по-късно, под силния натиск
на новосъздадената държава,
са насилствено българизира-
ни”. На сайта на правителст-
вото на Република Северна
Македония е посочено, че сло-
венската организация има до-
говор с изпълнителната власт
в Скопие от 2017 г. до 2020
г., срещу което е получавала
1000 евро месечно.

Българското външно мини-
стерство е обезпокоено и от
дискриминиращ страната ни
инцидент в събота на ГКПП
“Деве баир”. Посолството на

България в Скопие е изпрати-
ло протестна нота до маке-
донското външно министерст-
во, след като митническите им
власти са спрели пратка от
920 български книги за
Българския културно-инфор-
мационен център в Македо-
ния. Екземплярите “Български
народни песни” от братя Ми-
ладинови са транспортирани
от българския гражданин Вик-
тор Стоянов, който е предста-
вил договор за дарение за кул-
турния център. Въпреки из-
пратения на място консул от
посолството ни в Скопие,
митническите власти са заяви-
ли, че е нужно предварително

разрешение от македонското
външно министерство, съгла-
сувано и с министерството на
културата.

“С нотата МВнР иска
обяснение защо се налага спе-
циално разрешение за внос на
литература от страна членка
на ЕС, което не е регламенти-
рано никъде и е абсурдно да
се случва през 2021 г. в държа-
ва, претендираща, че иска да
се присъедини към ЕС. Със
скандалния акт на македонски-
те власти ще бъдат запознати
Еврокомисията и посолствата
на страните членки в Скопие”,
заявява ведомството на Заха-
риева.

Омбудсманът поиска по-малко теми за матурите

Отново ваксинират без записване

ява и за отмяна на външните оце-
нявания за учениците от IV и X
клас, както това бе направено ми-
налата година.

Поводът за поредната пре-
поръка на обществения защитник
са множеството жалби, подписки
и петиции, в които родители и
ученици изразяват тревогата си
заради недостатъчно пълноцен-
ното усвояване на учебния ма-
териал по време на дистанцион-
ното обучение, съпътствано и с
намалени часове. “Гражданите
посочват, че учениците месеци

наред се обучават в електронна
среда от разстояние и това се
отразява на тяхната подготовка,
като усвояването на част от ма-
териала е недостатъчно задълбо-
чено и няма как той да бъде на-
ваксан”, подчертава Диана Ко-
вачева.

ДУМА припомня, че още в
края на миналата година ми-
нистър Вълчев заяви, че е склонен
да намали темите за матурите, но
за външните оценявания след IV и
Х клас засега от МОН са катего-
рични, че ще се проведат.

възползват и хората,
пропуснали часовете си
от Националния елек-
тронен регистър. Въпре-
ки това, желаещите да се
ваксинират не бяха тол-
кова много, както преди
2 седмици. В края на
седмицата зелени кори-
дори отвориха в София
университетските бол-
ници “Царица Йоанна-
ИСУЛ”, “Пирогов”,
ВМА и др.

Новите положителни
проби на хора с КОВИД-

19 не са намалели чув-
ствително, въпреки че
обикновено в почивните
дни има спад. В неделя
бяха установени 2537
случая, което е над 21%
от всички изследвани. В
болница са 9674 души, от
които 769 са в реанима-
ция. Средната възраст на
новите случаи е 52 г.,
като за деня са установе-
ни и 89 деца. Много мла-
ди пациенти с КОВИД-
19 са настанени в болни-
ците в област Добрич, за-
яви в края на седмицата
здравният министър Ко-
стадин Ангелов.

От болницата в Кюс-
тендил съобщиха, че две-
те отделения за пациен-
ти с коронавирусна ин-
фекция са почти пълни.

Кардиологията на
УМБАЛ в Бургас в края
на седмицата бе транс-
формирана в отделение
за КОВИД-19, като към

наличните 185 легла се
добавиха още 33.

След подписване на
анекс към Националния
рамков договор, зана-

пред приемът в болница
на пациенти с КОВИД-
19 ще става не само след
ПСР тест, но и след ан-
тигенен. Сега НЗОК пла-

ща антигенен тест само
в извънболничната по-
мощ.

Коментар на стр. 8

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Малчуганите продължават да се радват на хубавото време
и вниманието на родителите, които обаче изнемогват
от търсене на варианти как да ги гледат заради
неработещите градини и дистанционното училище
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Любомир Кючуков

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Водачът на листата в столичния 23 МИР Христо Проданов и кандидати
за народни представители бяха в Южния парк, за да отговорят на всички
въпроси на избирателите, както и да представят управленската програма на БСП

“Образоването да е държавен приоритет, като всички деца в
училищна възраст да имат достъп до съвременното училище, а
учителската професия да се утвърди  като професия с висока обще-
ствена значимост и престиж”. За това настоя Донка Симеонова,
кандидат за нов депутатски мандат от листата на БСП в Стара
Загора. Тя припомни приоритетите на левицата в образователната
сфера, като подчерта, че е необходима нова национална политика
за подкрепа на българския учител. Необходимо е ежегодно увели-
чаване на учителските заплати и утвърждаване на учителската
професия като регулирана, допълни Симеонова.

Колегата й доц. Николай Цонков, който също е кандидат за нов
мандат от столичния 25 МИР, дари средства за закупуването на
ЕКГ-апарат за нуждите на двама педиатри от София. “Важно е да
се помага и на лекарите, които са част от доболничната помощ.
Заради пандемията от КОВИД-19 редица други болести останаха
извън фокуса на вниманието. Това може да има фатални последици
за живота и здравето на хората. Статистиката за пациентите със
сърдечно-съдови заболявания у нас е стряскаща”, отбеляза Цонков.

Вероятно е предаването на протоколите с
резултатите от вота в по-големите избирателни
райони да се забави, но окончателните резултати
от парламентарните избори на 4 април ще бъдат
обявени в срок, увери говорителят на Централ-
ната избирателна комисия Димитър Димитров
пред БНР. Обещанието му идва след предупреж-
денията за “перфектна изборна буря”, отправени
от шефа на “Информационно обслужване” проф.
Михаил Константинов, който две седмици преди
вота започна да подготвя оправдания за забавя-
нето на данните. Проблемите идват от усложне-
ния протокол с резултатите от машинния и хар-
тиения вот, който ще трябва да попълват секци-
онните избирателни комисии (СИК). “През сед-
мицата ще има варианти на тестови протоколи -
интерактивни, за да може членовете на СИК,
които искат да си проведат самообучение, да
имат възможност за това. Повече обучение ще
спомогне за улесняване на работата с протоко-

от домакините на лодката капи-
танската фуражка и бинокъл, за
да вижда ясно и надалеч пер-
спективите на Дунавското
българско поречие. “За съжале-
ние от 15 г. сме страна членка
на Дунавската стратегия на ЕС,
но нищо не се случва на нашия
бряг. Последната “светла точка”
е в Белград, оттам насетне по
поречието на долния Дунав
няма развитие на туризма, няма

по-надолу по поречието се сли-
за, толкова по-трудно се жи-
вее”, обобщи той. Костадинов
припомни, че през 2014 г. огла-
вяваше Международната коми-
сия за защита на река Дунав към
ООН. Той съжали, че България
изостава от европейските
страни в усилията, които се
полагат в тази сфера. “Това
богатство, тази възможност за
финансиране, за проекти, за

опазване на природата, за нови
енергийни източници, за ико-
номическо и културно разви-
тие България не ги е използва-
ла поради една причина - 10-
годишния модел на управление
на ГЕРБ. Много е важно как
ще продължи Дунавската стра-
тегия, трябва да променим
България, за да се възползваме
от стратегията”, смята социа-
листът. 4 бели гълъба полетя-

ха в небето над Лом като сим-
вол на четирите посоки на све-
та, номерът на “БСП за Бълга-
рия” в интегралната бюлети-
на, деня и месеца на наближа-
ващите парламентарни избори.

В неделния ден, в Козлодуй,
водачът на врачанската листа
Анастас Попдимитров застъпи
като капитан, след като пое
руля от Костадинов. “Тук се е
случило едно от най-важните

събития в нашата история -
преди 144 г. Ботев целува
българската земя и тръгва да я
освобождава. Ние сега също
тръгваме, за да утвърдим ново-
то начало, новия ред, който ще
въведем”, посрещна той коле-
гите си. Попдимитров ще уп-
равлява лодката до Никопол,
където ще я предаде на проф.
Румен Гечев, който е начело на
листата на БСП в Плевен.

БСП зове за развитие
на Дунавската стратегия
С „Лодката на свободата” социалистите обръщат внимание
към забравеното развитие на районите, през които реката минава

Кандидати за народни пред-
ставители от “БСП за България”
решиха по нетрадиционен начин
да обърнат внимание на необ-
ходимостта от развитие на Ду-
навската стратегия и участието
на България в нея. С 4-дневен
воден поход от Видин до Сили-
стра социалисти пътуват с
т.нар. “Лодка на свободата” под
мотото “По Дунав с грижа за
хората”. На щафетен принцип
като капитани на превозното
средство се изявяват водачите
на шест избирателни райони.

Първи на руля застана Фи-
лип Попов, които застъпи във
Видин. Символично той получи

малки стоянки, няма нищо! Сру-
тището ГЕРБ направи това.
БСП иска с визия напред да
поеме управлението на Бълга-
рия, да поемем развитието на
този златен регион, защото това
не е река - това е магистрала без
дупки. Това е една златна ни-
шка, от която България трябва
да се възползва”, заяви Попов.

В Лом “Лодката на свобо-
дата” бе посрещната от водача
на БСП за област Монтана
Атанас Костадинов. “Близо 120
млн. е населението, живеещо по
поречието на река Дунав. Това
е близо 1/4 от населението на
Европа. За съжаление, колкото

ЦИК обеща да пусне резултати от вота до 4 дни Левицата иска подкрепа
за учителите и лекарителите”, обясни Димитров. Според него обаче

протоколът за тези избори бил максимално оп-
ростен в сравнение с предишни години.

ЦИК продължава да отхвърля опитите на
ГЕРБ да й припише или по-точно да обвини пред-
ставителите на БСП в нея за вида на изборната
документация. От комисията са категорични, че
протоколът е изцяло съобразен с Изборния ко-
декс и няма как да променят правилата. Димитров
твърди, че до деня преди 4 април списъците с
карантинирани хора, които искат да гласуват с
мобилна секция, ще бъдат обновявани. Говорите-
лят на ЦИК обаче подчерта, че интересът в този
аспект е слаб. Ден по-рано стана ясно, че в София
засега са пуснати само около 80 заявления. Лип-
сва интерес и на желаещи да обслужват тези сек-
ции. “Изборите ще бъдат честни, открити, наблю-
даеми. За това мога да поема ангажимент. Дали
ще са нормално проведени, ще видим след избор-
ния ден”, заключи Димитър Димитров.

Хранителните продукти и
напитките за участниците в об-
работката на протоколите на
СИК и приемо-предаването на

Хранят членовете на СИК в София със сандвичи за 400 000 лева
книжа и материали от изборите
в София ще струват 400 000
лева без ДДС. Това личи от
обществената поръчка, публику-
вана от Столичната община, по
която оферти се подават до днес.

Срещу тази сума членовете
на комисиите ще получат вода,

газирана напитка, сок, сандвич
с колбас или вегетариански, ва-
фла, чипс, ядки, кафе, чай и
мокри кърпи. Търгът обхваща
не само парламентарните избо-
ри, а и президентските.

Също до днес се събират
оферти за осигуряване на транс-

портна услуга за обезпечаване
на работата на подвижните сек-
ционни избирателни комисии в
изборния ден. Подвижните сек-
ции ще обслужват лицата, по-
ставени под задължителна каран-
тина или изолация. По тази по-
зиция ще се дадат 70 000 лева.

Същата сума ще бъде отделена
и за доставка и монтаж на пре-
гради в изборите за депутати и
за президент в София. Само един
участник е заявил интерес да
осигури 4000 линейни метра
конструкции за параваните и с
него ще бъде подписан договор.

Деси ВЕЛЕВА
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БСП дава рамо
на бизнеса във Варна
Социалистите внасят предложение за намаляване на таксата за
тротоарно право със 70% и на такса смет с 50% за ресторантьорите

ОБЯВА
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Õ‡ 29 Ï‡Ú 2021 „. (ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ),
‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó-
‰ÓÔÓ‚Ó‰ Ì‡ ÛÎ. ì20-ÚË ‡ÔËÎî, Í‚.
ì÷ÂÌÚ˙î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ-
‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎË-
ÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚
‡ÈÓÌ‡ Ì‡:

ÛÎ. ì20-ÚË ‡ÔËÎî, ÓÚ ÛÎ. ì¬Î‡‰‡ÈÒÍ‡î
‰Ó ÛÎ. ìƒ‡ÏˇÌ √ÛÂ‚î;

ÛÎ. ìƒ‡ÏˇÌ √ÛÂ‚î, ÓÚ ·ÛÎ. ì√ÂÌ. ÃËı‡-
ËÎ ƒ. —ÍÓ·ÂÎÂ‚î ‰Ó ÛÎ. ì»‚‡ÈÎÓì.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-Â-
ÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡
‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ìƒ‡ÏˇÌ √Û-
Â‚î, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. ì20- ÚË ‡ÔËÎî.

Õ‡ 29 Ï‡Ú 2021 „. (ÔÓÌÂ‰ÂÎÌËÍ), ‚˙‚
‚˙ÁÍ‡ Ò ÂÍÓÌÒÚÛÍˆËˇ Ì‡ ÛÎË˜ÂÌ ‚Ó‰Ó-
ÔÓÓ‚Ó‰ ‰Ó ·Î. 527, Ê.Í. ìÃÎ‡‰ÓÒÚî 1¿,
ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ
09:00 ‰Ó 21:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡
ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ·Î. 525  ‚ı.
4, ‚ı. 5 Ë ‚ı. 6; ·Î. 526  Ë  ·Î. 527.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-
ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈ-
ÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰Ó-
ÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÔÂ‰
·Î. 526.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ
ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡-
Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË-
˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û-
¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡-
Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ
ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ
Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌ-
ÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬Ë-
ÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰Û-
ÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http://www.sofiyskavoda.bg/
water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ
ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂ-
ÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

Външният дълг стигна 37 млрд. евро
Брутният външен

дълг (частен и държавен)
на България продължава
да расте като част от
брутния вътрешен про-
дукт (БВП). В края на
януари той е 37,613
млрд. евро, като за една
година се увеличава с
6,5%. Така той представ-
лява 58,2% от прогноз-
ния БВП на страната,
показват предварителни-
те данни на Българската
народна банка.

Оттам посочват, че в

края на миналата година
брутният външен дълг
беше 38,445 млрд. евро
или 63,4% от БВП. Към
31 януари дългосрочните
задължения са 29,262
млрд. евро и за една годи-
на се повишават с 9,7%.
В БНБ изчисляват, че
краткосрочният външен
дълг се понижава с 3,4%
спрямо януари 2020 г. до
8,351 млрд. евро. Брутни-
ят външен дълг на сектор
“Държавно управление” в
края на януари е 7,396

млрд. евро и за една годи-
на расте с 36%. Външни-
те задължения на банките
възлизат на 4,486 млрд.
евро и намаляват с 3,3%
спрямо януари 2020 г.
Външните задължения на
бизнеса и домакинствата
са 11,059 млрд. евро и
намаляват с 1,3% в срав-
нение с година по-рано.
В края на януари вътреш-
нофирменото кредитира-
не е 14,670 млрд. евро и
расте с 4,6% спрямо яну-
ари 2020 г.

Олиото поскъпна над 70%, задава се ново повишение

70% намаляване на такса
тротоарно право и 50% нама-
ляване на такса смет - тези две
предложения внасят тази сед-
мица общинските съветници
на БСП във Варна. Мярката е
абсолютно необходима след
непрестанното отваряне и за-
тваряне на заведенията и за-
губите, които търпят собст-
вениците на заведения заради
хаотичните действия на пра-
вителството спрямо тях. Аб-
сурдно е да не работиш, а да
плащаш тротоарно право и
такса смет. Ако общинските
съветници на ГЕРБ не подкре-
пят тези промени, това ще е
ясен сигнал, че ресторантьор-
ският бизнес във Варна не им
е приоритет, точно както не е
приоритет на цялото прави-

телство, и не ги интересува,
че голяма част от тях са из-
правени пред фалити.  Това бе
заявено на среща между вода-
ча на листата на БСП Бори-
слав Гуцанов и представители
на ресторантьорския бизнес
във Варна, на която бяха пред-
ставени исканията на бранша.

Ресторантьорският и хоте-
лиерският бранш са по очи,
заяви Гуцанов и се ангажира
освен незабавните мерки на
местно ниво, да се погрижи и
за предложения, които да бъдат
внесени в следващото Народно
събрание. Мярката, с която
беше намален ДДС на храни и
напитки на 9%, трябва да
продължи по време на кризата.
Гуцанов припомни, че още при
гледането на бюджета БСП

предложи ДДС за храни да ста-
не 9%. “Това щеше да се отрази
благоприятно на много браншо-
ве, включително и на ресторан-
тьорския, както и на джоба все-
ки човек, който отива до мага-
зина за хранителни продукти.
ГЕРБ обаче отхвърлиха пред-
ложението ни, но само няколко
месеца по-късно, когато настъ-
пи кризата, видяха, че е добро
и го приеха, макар и само за
вашия бранш. Мярката трябва
да продължи, докато продължа-
ва и кризата”, заяви Гуцанов.

Според председателя на
Сдружението на заведенията в
България за Варна Марин Со-
тиров това ще е успокоение за
бранша. “В много страни от
ЕС част от оборота се поема
от държавата в този момент на
тежка криза. Това в България
не стана за нито един бранш”,
даде пример Гуцанов. Ресто-
рантьорите се оплакаха, че
дори не смеят да поискат това
от властта. Двете страни се
обединиха и около искането да
се въведат максимални осигу-
рителни прагове по професии,
както и веднъж завинаги да се
реши въпросът с авторските
права - “един откровено лоби-
стки закон, който пълни джо-
бовете на определени хора”.
Обсъден беше и въпросът за
отпадане на постоянната кате-
горизация на заведенията.

Цената на олиото за шест месеца
е поскъпнала с повече от 70% в Бълга-
рия. Според борсови експерти причи-
на за това са коронавирусът и клима-
тичните особености в отглеждане на
слънчогледа. Производителите на рас-
тителни мазнини търсят да купят из-
годно суровина. На борсата обаче
слънчогледът вече струва двойно по-
вече в сравнение с есента на минала-
та година. Заради това производите-
лите на олио предвиждат и огранича-
ване на производството, което би
довело до още по-висока цена в мага-
зинната мрежа.

“След като прибраха реколтата,
ценовите котировки тръгнаха някъде
между 550 600 лева за тон без ДДС. В
момента някъде цената вероятно им се

иска на продавачите да мине 1000
лева”, каза доц. Александър Дафчев от
Националната стокова борса. В също-
то време складовете на зърнопроизво-
дители от тракийската равнина са
празни, а слънчоглед няма. “Къде от
нужда от парични средства, къде от
липса на подходящи складове повече-
то производители още преди Нова го-
дина са продали слънчогледа”, каза
селскостопанският производител Ан-
гел Вукодинов пред БНТ. Малките
рафинерии оглеждат регионите си за
регистрирани земеделски стопани, от
които да купят суровина.

Борсовите анализатори отчитат
друга тенденция. “В момента сме стиг-
нали някакви пикови ценови равнища,
навярно колкото повече се доближава-

ме до жътва, нещата би следвало да се
успокояват”, прогнозира доц. Дафчев.

Производители на растителни мас-
ла смятат, че цената на олиото може

да се регулира и ако се спре износът
на нерафинирано олио и слънчоглед.
Ако има и държавен резерв, това
допълнително ще успокои пазара.
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Предизборни хитрости
заради поскъпването на газа

Министерството на енер-
гетиката и БЕХ започнаха
проверка в дружеството си
“Булгаргаз” в предизборен
опит да натиснат предлага-
ното от газовия доставчик
поскъпване на природния газ
от 1 април.

Това стана след като уве-
личението беше обсъдено
между обществения достав-
чик и Комисията за енергий-
но и водно регулиране
(КЕВР). В средата на март
“Булгаргаз” поиска значи-
телно по-висока цена на
природния газ - 32,32 лв./
MWh за следващия месец.
Регулаторът я коригира поч-
ти незабележимо според
свои изчисления, предлагай-
ки от 1 април 2021 г. тя да
бъде в размер на 32,09 лв./
MWh, което отново ще е
рекордна за последната го-
дина цена.

Може да
отложат
одобрението
на новата
по-висока цена
за след вота

КЕВР казва, че е устано-
вила положителна разлика за
2020 г. между прогнозните
и отчетените от “Булгаргаз”
разходи за доставка на при-
роден газ. Заради това е и
проверката на “Булгаргаз”,
която обаче не е ясно кога
ще приключи.

Окончателното решение
за цената на руския приро-
ден газ за България трябва
да бъде взето на 1 април,
когато общественият достав-
чик отново ще направи пред-
ложение към КЕВР, отчитай-
ки данните на европейските
борси за последните дни на
март.  Ако увеличението
бъде одобрено, то ще бъде
рекордно за последната над
една година, откакто беше
сключен нов договор с “Газ-
пром”, с който беше значи-
телно намалена цената за
България.

Историята за последната
година обаче показва и друг
опит. На 1 септември 2020
г., в условията на антипра-
вителствените протести,
енергийният министър Те-
менужка Петкова безпреце-
дентно нареди на газовото
дружество да оттегли заяв-
лението си за поскъпване на
газа с 20 на сто. Също бе
започната проверка и няма-

ше цена на газа. Това доведе
до хаос с фактурирането на
продадените от “Булгаргаз”
количества газ. В крайна
сметка 13 дни по-късно Пет-
кова се увери, че изчислени-
ята на подопечното й дру-
жество са наред, и цената бе
повишена.

Напълно възможно е сега
да се случи същото и про-
верката на “Булгаргаз” да
приключи след изборите на
4 април със същото като ми-
налогодишното становище,
но поне ГЕРБ временно ще
блокират новините за съще-
ственото поскъпване на су-
ровината.

На практика има опасност
да се получи правен вакуум
и да се блокират финансови-
те потоци от 4-5 млн. лв. на
ден, тъй като по закон няма
как да продължи да действа
старата цена (тя е определе-
на само за срока от 1 до 31
март). До приемането на
нова цена от КЕВР ще има
ситуация, в която няма да
има тарифа, по която
държавната “Булгаргаз” да
продава на клиентите си.
Това ще има и директен
ефект върху любимия на Бо-
рисов газов хъб “Балкан” -
без цена на “Булгаргаз” бор-
сата няма да може да работи.

СНИМКA БГНЕС

В началото на септември 2020 г., в разгара на
антиправителствените протести, енергийният
министър Теменужка Петкова безпрецедентно
нареди на държавната компания “Булгаргаз”
да оттегли заявлението си за поскъпване на газа с 20%

Комисията за енер-
гийно и водно регулира-
не е получила 1385 жал-
би и сигнали миналата
година от потребители,
свързани със сектор
“енергетика”. Над две
трети от жалбите са зара-
ди проблеми с тока. От
началото на тази година
вече са подадени близо
300 сигнала, от които 17
на сто са свързани с пар-
ното и топлата вода, а ос-
таналите - с електроенер-
гията, според информа-
ция, предоставена от ре-

Две трети от жалбите
в КЕВР са за тока

гулатора на БНР. От 981
жалби и сигнали в сектор
“електроенергетика” през
миналата година най-мно-
го са тези срещу ЧЕЗ -
близо 40 на сто от всички
(375), следват ЕВН (258)
и “Енерго-Про” (96).

За проблеми с парно-
то и топлата вода от
постъпилите 380 жалби
близо три четвърти (279)
са били свързани с несъ-
гласие с начислените
суми, с дяловото разпре-
деление и с изравнител-
ните сметки. Те обаче са

пренасочени към Минис-
терството на енергетика-
та, защото са от неговата
компетентност. Голямата
част от жалбите - 222, е
срещу “Топлофикация
София”, която е и с най-
много абонати, и фирми-
те за дялово разпределе-
ние - почти една четвърт
от сигналите са срещу тях
(89). Най-малко са жалби-
те в сектор “природен
газ” - 24, но една от ос-
новните причини е мал-
кият брой на газифицира-
ните обекти в страната.

Наемателите на плажове получават
отстъпки за евтини чадъри

Концесионерите и наемателите на
плажове и това лято ще получат отстъпки
от дължимите към държавата плащания,
ако намалят цената на плажните принад-
лежности с поне 50%. Това предвиждат
предложения за промени в Закона за
устройството на черноморското крайб-
режие, публикувани за обсъждане от
Министерството на туризма на портала
за обществени консултации strategy.bg.

Подобна мярка действаше и минало-
то лято, но тогава беше въведена с про-
мени в преходните и заключителни раз-
поредби на Закона за здравето. Концеси-
онерите и наемателите сами решаваха с
колко да намалят цените на плажните
принадлежности. Така за летния сезон
през 2020 г. 17 плажа избраха да са
напълно безплатни за туристите, а 132
прилагаха намалени цени на плажните

принадлежности. Концесионерите и на-
емателите на плажове и части от плажо-
ве трябва да уведомят министъра на ту-
ризма до 1 юни за цените на плажните
принадлежности. Концесионери и наема-
тели, които не изпълнят поето задълже-
ние да предлагат плажни принадлежнос-
ти на намалени цени, ще плащат глоби в
размер от 10 000 до 50 000 лева, а при
повторно нарушение санкцията може да
достигне 100 000 лева.

В рамките на следващата седмица,
точно преди парламентарните избори
на 4 април, ще завърши ремонтът на
участъка от автомагистрала “Тракия”
между връзката за автомагистрала “Ма-
рица” и пътен възел “Чирпан” и движе-
нието по отсечката ще бъде възстано-
вено, обяви министър-председателят
Бойко Борисов. Това стана на поредна-
та обиколка из страната, която беше

Ремонт на отсечка от „Тракия”
приключва за изборите

излъчвана на живо във Фейсбук.
Ремонтът на участъка на “Тракия”

между Чирпан и Стара Загора започна
още през есента, но магистралата беше
затворена и в двете посоки в началото
на февруари. Ремонтът на двете платна
(16,5 км участък от автомагистралата -
от 168 до 184  км) всъщност трябваше
да бъде завършен на 25 март, но ще се
забави с няколко дни.

Румъния ще се забави
с влизането в еврозоната,
като това може да стане
най-рано след осем годи-
ни. Това прогнозира Асо-
циацията на сертифици-
раните финансови анали-
затори в страната в ана-
лиз, предава “Romania
Insider”. Сценарият е по-
песимистичен спрямо
очакванията, изразени
наскоро от премиера
Флорин Ситу.

Според анализаторите
Румъния може да се

Румъния забавя приемането на еврото
присъедини към Шенген-
ското пространство тази
година, ако докладът й по
Механизма за сътрудни-
чество и проверка на Ев-
ропейската комисия е бла-
гоприятен. Така процесът
на приемане на еврото
може да започне след
2024 г., каза румънският
премиер Флорин Ситу.
Той вижда възможността
за влизане в механизма
ERM-2 през 2024-2025 г.
и приемане на единната
валута през 2027-2028 г.

Анализаторите на CFA
обаче са по-обрани в про-
гнозата си, като очакват
по-късен период за про-
цесите, отчасти заради
очаквания по-висок бюд-
жетен дефицит от 7,4%
тази година (при официал-
на цел от 7,16%) и само
4,1% ръст на брутния
вътрешен продукт (при
записани в бюджета 4,3%).
Анализаторите очакват
още румънската валута да
отслабне с около 2% спря-
мо еврото тази година.
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Поддръжници на ливанската компартия демонстрираха в столицата Бейрут, призовавайки за формиране на
широка коалиция, която да изведе страната от стоварилата й се тежка икономическа и финансова криза.
Ливан е без правителство от месеци, през март националната валута се обезцени с 25%, намаляха
субсидиите за потребителската кошница заради изтощаването на валутните резерви

СНИМКИ БГНЕС

Стотици жители на Лос Анджелис
участваха в марш срещу
антиазиатските настроения в
щата Калифорния и в цялата
страна. В САЩ тези настроения се
засилиха заради разпространението
на КОВИД-заразата. Протестите
започнаха след масово убийство
на 16 март в три СПА центъра
в Атланта, щата Джорджия, при
което загинаха 8 души, четирима
от които от азиатски произход

Румънските власти въведо-
ха нови ограничения в опит
да намалят новите случаи на
КОВИД-19. Вечерен час ще
действа в градовете с повече
от 4 заболели на 1000 жители
за 14 дни. Излизането след 20
ч е разрешено само за работа,
купуване на лекарства и по-
лучаване на медицинска по-
мощ. Броят на новозаразени-
те надхвърли 5500 дневно.

Лидерката на Еврокомиси-
ята Урсула фон дер Лайен е
обещала доставка на 651 000
дози ваксини за Западните
Балкани, съобщи премиерът
на РС Македония Зоран Заев
след разговор с нея.

Решението за регистрация

Гигантският контейнеровоз “Евъргивън”, който блокира
Суецкия канал, успя да помръдне, след като от дъното около
кораба бяха изгребани 27 000 куб метра пясък. Десетки маши-
ни са ангажирани за освобождаването на съда, но плаването
все още не може да бъде възстановено.

Във вторник контейнеровозът, който е най-големият в све-
та, заседна в плитчина и блокира един от най-натоварените
морски пътища в света. Над 311 кораба вече чакат за преми-
наване в двете посоки.

По-рано японската компания, която е собственик на
“Евъргивън”, съобщи, че се прави всичко възможно контейнеро-
возът да се отмести от плитчината още в събота, но надеждите
сега са, че това ще може да стане най-рано до края на неделния
ден. На борда на 400-метровия плавателен съд има над 18 000
контейнера, включително няколко на български собственици.
Цените на доставките на петролни продукти с танкери почти се
удвоиха след задръстването на Суецкия канал.

Смята се, че мощен порив на вятъра по време на пясъчна
буря е завъртяла кораба заради твърде високото подреждане на
контейнерите върху палубата.

Румъния въведе нови
мерки срещу КОВИД-19

на руската ваксина “Спутник
V” в ЕС трябва да бъде взето
“възможно най-скоро”, смята
баварският премиер Маркус
Зьодер. На същото мнение е
и колегата му от провинция
Тюрингия Бодо Рамелов.

Ваксинация в ЕС е неус-
пешна, отчасти поради по-
грешното отношение към
“Спутник V”, пише норвеж-
кият вестник “Ресет”. “Русна-
ците ни превъзхождат в на-
уки като физика, химия, фар-
макология, както и в аерокос-
мическите и военните техно-
логии. Русофобията принуж-
дава омразата да измести ра-
ционалното мислене”, преду-
преждава статията.

Помръднаха кораба,
блокирал Суецкия канал

Повече от 100 души бяха убити в
Мианмар в събота, превърнала се в най-
кървавия ден от началото на протестите
срещу военната хунта, която свали за-
конното правителство на 1 февруари.

Жертвите са загинали по време на
демонстрации в най-големия град Янгон,
както и в регионите и щатите Мандалай,
Сагаинг, Баго, Магве, Танинтарий и Ка-
чин. Сред тях има и три деца. Така общи-
ят брой на загиналите надхвърли 400.

Протестиращите отново се сблъска-
ха със сълзотворен газ, каучукови палки
и патрони. Във видеоклип, заснет от
охранителна камера, се вижда как войни-
ците стрелят непровокирано срещу мо-
тоциклет на място, където няма протес-
ти, и отвеждат един от ранените пътни-

Успешни опити на Русия
с хиперзвукови ракети

Русия извърши 4 успешни изпита-
ния на новите хиперзвукови ракети
“Циркон”, способни да удрят цели в
САЩ само за мивути след изстрел-
ването им. Те могат да летят със
скорост до 9800 кв/час. Ракетите
излетяха от фрегатата “Адмирал
Горшков” и улучиха цели край брега
на остров Нова земя, предаде ТАСС.
Големи участъци от Арктическия
архипелаг откъм Баренцово море на
запад и Карско морета на изток бяха
затворени за кораби. Тестванията
на “Циркон” ще продължат тази и
идната година, след което ракетите
ще постъпят на въоръжение.

Уволнен британски
учител заради
карикатури на пророка

Ръководството на безплатно дър-
жавно училище в северния английски
град Батли отстрани от работа 29-
годишен учител по религиознание, кой-
то по време на урок е показал кари-
катури на пророка Мохамед, публи-
кувани във френското сатиричното
издание “Шарли Ебдо”, съобщи “Льо
Монд”. По-голямата част от насе-
лението на града са индопакистанци
и родителите на учениците са изра-
зили възмущението си от учителя.

245 арестувани на
антиправителствени
акции в Беларус

Най-малко 245 демонстранти
бяха задържани по време на събот-
ните антиправителствени акции в
Беларус, предаде ТАСС. Най-много са
задържаните в столицата Минск,
над 220 души. Опити за демонстра-
ции имаше и в други градове. Опози-
ционната лидерка Светлана Тиха-
новска призова за преговори с прези-
дента Лукашенко с международно
посредничество, за да се намери
“мирен изход от кризата в Беларус”.

22-ма станаха
загиналите от рухналата
в Египет сграда

Броят на жертвите от срутва-
нето на многоетажна жилищна
сграда в Кайро достигна 22-а, съоб-
щиха египетски медии. По-рано има-
ше информация за 18 загинали. Съоб-
щава се за изчезнали трима души,
спасени са 25 души. Първоначално
вдигната през 2011 г. сграда е имала
4 етажа, но наемодателят добавил
незаконно 6 етажа. Според очевидци,
преди няколко дни в магазина, разпо-
ложен на приземния етаж, собстве-
никът е започнал реконструкция,
пробивайки стените и разрушавайки
няколко носещи колони.

Кървава събота в Мианмар
Сред жертвите има и деца, войници са стреляли
в главите и в гръб на протестиращите

ци, а другия успява да избяга. В друго
сърцераздирателно видео баща вика ужа-
сен, че синът му е убит, докато го носи
на ръце към кола.

Войници и полицаи са следвали
стриктно предупреждението, което
държавната телевизия и радио издаде пре-
дишния ден: че ще стрелят по протестира-
щите в гърба и в главата. По-голямата част
от убитите са простреляни в главите.

При разпръскването на протестите е
засегнат център, управляван от посолст-
вото на САЩ в Мианмар. Сградата се
намира на няколко метра от дипломати-
ческата мисия в Рангун, бившата столица
на страната. Инцидентът е станал ден,
след като американският посланик Томас
Вайда постави венец с цветя на улица в

Янгон като почит към загиналите проте-
стиращи.

Ръководителят военната хунта Мин
Аун Хлаинг, присъства в събота на вое-
нен парад за деня на армията в столицата
Найпидо. Русия, Китай, Индия, Пакис-
тан, Бангладеш, Виетнам, Лаос и Тайланд
са изпратили представители на военния
парад. По-голямата част от страните
обаче, бойкотираха събитието и дори
някои посолства, замениха заглавната
снимка на своите фейсбук страници с
черно в знак на траур.

За двата месеца след преврата воен-
ната хунта е задържала над 3000 души,
включително лидерка на Мианмар Аун
Сан Су Чжи и мнозинството от нейното
правителство.
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 Г-н Вигенин, Бойко Бо-
рисов опита да е голям меж-
дународен играч, но отноше-
нието зад граница към каби-
нета сякаш е доста студено.
Кои са големите пропуски на
правителството в междуна-
роден план?

- Както във всяка друга
сфера на управление в послед-
ните 4 години, външната поли-
тика страдаше от липса на
амбиция, на приоритети и по-
следователност в отстояване-
то на българския интерес, кой-
то така и не бе формулиран
ясно по нито един въпрос.
Българското председателство
на Съвета на ЕС донякъде при-
кри тази инерционност, но след
това попаднахме в безвремие,
което продължава и днес. Но-
мерата на Борисов се изчерпа-
ха, той омръзна на партньори-
те, а стана и все по-трудно да
представя незабележимото си
присъствие на големите фору-
ми като нещо значимо пред
българската публика.

България продължава да е
извън Шенген, мониторингови-
ят механизъм формално не бе
премахнат, констатациите на
ЕК по проблемите, свързани с
правовата държава и върхо-
венството на закона, са сери-
озни, а протестите от лятото
на 2020 г. получиха европей-
ска подкрепа с резолюцията на
ЕП, като за нея гласуваха дори
съпартийци на ГЕРБ от ЕНП.

Не са малко сериозните меж-
дународни издания, които да-
доха гласност на корупцион-
ните схеми и афери на Бори-
сов. Тази европейска делегити-
мация на властта се отразява
негативно на България и е една
от причините да останем сами
и под натиск във връзка с по-
зицията за започването на пре-
говорите на РС Македония за
членство в ЕС.

 Какво пропусна да на-
прави правителството в от-
ношенията със Скопие?

- Бяха допуснати няколко
сериозни грешки, които правят
неимоверно сложна задачата
пред следващото правителство.
РС Македония бе приета в
НАТО без никакви условия от
българска страна. Решението за
начало на преговорите през
март 2020 г. също бе взето без
конкретни условия от Бълга-
рия. Едва когато дойде мо-
ментът да се вземе решение за
дата за начало на преговорите
през есента на 2020 г., прави-
телството излезе с конкретна и
ясна позиция, основните еле-
менти на която бяха приети на
среща, инициирана от прези-
дента Радев с участието и на
основните политически сили.
Въпреки единодушната под-
крепа от парламента, прекале-
но късно приетата позиция бе
изненада за партньорите от ЕС
и липсата на предварително
разясняване ни постави в без-
прецедентна изолация. Тряб-
ва да добавим и неспособност-
та на кабинета да се възползва
от прозореца, отворен с под-
писването на Договора за до-
бросъседство, сътрудничество

когато външен министър бях
аз. Това е недопустимо.

Проблемите в тази сфера
са по-дълбоки и трябва да се
решават системно. Едно пра-
вителство на БСП би трябвало
да прегледа и актуализира це-
лия процес на изработване на
външнополитически позиции,
като ангажира в много по-го-
ляма степен отговорните ин-
ституции и особено Народно-
то събрание. Не може външно-
политически решения да се взи-
мат според настроенията на
един човек, според краткосроч-
ни ползи или вреди за имиджа
му, според неговите лични и
групови зависимости.

 ГЕРБ обичат да се
хвалят с милиони от ЕС.
Успява ли България да се
възползва максимално от
европейските механизми за
финансиране и какви тряб-
ва да са приоритетите ни
по тези програми?

- Сега се говори единстве-
но за усвояване и за огромен
ресурс, но на заден план ос-
тава добавената стойност от
реализираните проекти. Вся-
ка инвестиция трябва на
първо място да е в полза на
хората, на населеното място,
а не да носи облага за опре-
делен кръг фирми, близки до
властта. Центърът за изслед-
ване на демокрацията в свой
проект изчислява, че злоупо-
требите с евросредства в
България са съизмерими като
обем с най-големите пазари
на организираната престъп-
ност - трафик на хора, раз-
пространение на наркотици и
контрабанда с горива.

високи доходи, основани и на
по-висока производителност
на труда, интензивно земеде-
лие, модерна администрация,
но също и задоволяване на
базисни нужди на гражданите
във всяка точка на страната.

 В предизборната про-
грама на БСП е записано
“нова стратегия за бълга-
рите в чужбина”, какво да
очакваме?

- Новата стратегия трябва
да насърчи участието и прино-
са на българите, живеещи в
чужбина, в развитието на стра-
ната. Тя трябва да даде пер-
спектива и ясни цели за съхра-
няване на българското етнокул-
турно пространство зад грани-
ца; разпространението на
българската култура, съхраня-
ването на българския дух и
традиции; акцент в образова-
телната сфера и обучението по
български език в чужбина; га-
рантиране на правата на бълга-
рите в чужбина, в това число
на социалните и трудовите им
права; усъвършенстване на ад-
министративните и консулски-
те услуги и т.н.

Стратегията следва да от-
чита необходимостта от
усъвършенстване на норматив-
ната уредба, нуждата от по-
добра координация между от-
говорните институции, по-
ясно дефиниране на техните
роли и осигуряването на по-
голям финансов ресурс. Първо-
то, което бих направил, е да
извадя изцяло Държавната
агенция за българите в чужби-
на от процеса за предоставяне
на българско гражданство и да
я преобразувам в Изпълнител-

на агенция под шапката на
МВнР. Така ще постигнем да-
леч по-добър синхрон, а доба-
вената стойност ще бъде мно-
го голяма. Необходим е изця-
ло нов Закон за българите,
живеещи извън България.

 Каква е оценката ви
за парламентарната дей-
ност през последните че-
тири години?

- Това беше едно тъжно
Народно събрание, третото
под ботуша на Борисов, най-
некомпетентното, най-лобист-
кото, най-несъстоятелното от
гледна точка на предвидената
му по Конституция роля.
Председателят на НС се пре-
върна в слуга на премиера,
отклоняваше всички въпроси
към него - за 4 години преми-
ерът отговори на 5 устни
въпроса и на 5 питания. За
сравнение - като премиер Ста-
нишев за 4 години е отговорил
на 98 въпроса и 100 питания.
Какъв авторитет може да има
такова НС в очите на хората?

Как да има авторитет На-
родно събрание, в което зам.-
председател стана човек, осво-
боден като вицепремиер зара-
ди обида към майките с болни
деца? Как да има авторитет
Народно събрание, в което
зам.-председател получи на
втора инстанция ефективна
присъда от 4 години затвор за
изнудване и рекет, но остана
на поста си, само защото бе
удобна патерица на ГЕРБ? Да
си зам.-председател на НС е
висока чест и съм благодарен
на другарите ми, че ми дадоха
този шанс. Но в същото време
се срамувах да стоя до тези
хора и след летните протести
заех мястото си на най-висока-
та трибуна само веднъж - кога-
то президентът Радев се
обърна към депутатите.

Надявам се пропадането
най-после да спре и следващи-
те 4 години Народното събра-
ние да започне да изпълнява
ролята си на най-висшата ин-
ституция в републиката.

 Отново сте водач на
листата на БСП в Ямбол,
промениха ли се приорите-
тите ви като народен пред-
ставител?

- Твърде малко неща успях-
ме да постигнем - когато си в
опозиция и нямаш инструмен-
тите на властта, можеш да по-
сочваш проблеми, да предла-
гаш решения, но не можеш да
реализираш политика. Про-
блемите остават същите като
преди, към тях се добави и
провалът в управлението на
КОВИД-кризата. Ниски дохо-
ди, бедност, липса на качест-
вени работни места за млади-
те, разбити пътища, недостиг
на питейна вода, липса на
транспортна свързаност меж-
ду населените места и общин-
ския и областния център,
непълно покритие на мобил-
ните мрежи, морално и физи-
чески остаряла сграда на обла-
стната болница и затруднен
достъп до здравеопазване и т.н.
Това е недопустимо в съвре-
менна европейска държава.

Искам хората да живеят по-
добре, да бъдат спокойни и
сигурни, да имат надежда, да
виждат перспектива за себе си
и за децата си. Това е моята
кауза. Мотото на кампанията
“С грижа за хората” изцяло от-
говаря на моето разбиране за
политиката - в центъра й тряб-
ва да бъдат хората.

КРИСТИАН ВИГЕНИН:

Номерата на
Борисов се изчерпаха
Не може външнополитически решения да се взимат според настроенията
на един човек, смята водачът на листата на „БСП за България” в Ямбол

КРИСТИАН ВИГЕНИН е роден на 12 юни 1975 г. в
София. Висшето му образование е от УНСС -
специалности международни отношения и макро-
икономика. Два пъти е бил евродепутат, народен
представител в 40-ото и 43-тото НС, зам.-предсе-
дател на 44-тото НС. В правителството на Пла-
мен Орешарски беше външен министър. Зам.-предсе-
дател на ИБ на БСП по международната дейност.

Интервю на
Павлета ДАВИДОВА

и приятелство между двете
страни. Често историята не
дава втори шанс.

 Политиката към Ру-
сия е чувствителна тема, а
сякаш и по нея правителст-
вото остана без собствени
позиции?

- Отношенията с Русия ос-
танаха на много ниско равни-
ще, на практика замразени, за
което допринесоха и демон-
стративно антируските дейст-
вия на властта, недостатъчно
обосновани и аргументирани.
Последното посещение на
руски външен министър в
София бе чак през 2014 г.,

Приключва втори програ-
мен период, а България не е
решила нито един от големите
си проблеми, остава на послед-
но място по почти всички по-
казатели. Вместо да намаляват
различията между бедни и бо-
гати, те се увеличават, дисба-
лансите между регионите рас-
тат. Това е резултатът от про-
вежданата политика.

На фокус трябва да бъдат
политики, насочени към догон-
ващо развитие на изоставащи-
те региони, за повишаване на
конкурентоспособността на
икономиката, инвестиции в
иновативни производства, по-
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ДЕН НА ВОЕННОИНВАЛИДИТЕ И ПОСТРА-

ДАЛИТЕ В ИЗПЪЛНЕНИЕ НА ВОИНСКИТЕ СИ
КОНСТИТУЦИОННИ ЗАДЪЛЖЕНИЯ. За първи
път се отбелязва през 1993 г. На
тази дата през 1915 г. е създа-
ден Съюзът на военноинвалиди-
те и пострадалите от войните.
Наследник е на учредените през
1912-1913 г. дружества “Военно-
инвалид”. Дейността му е пре-
кратена на 1 декември 1950 г. Възстановителният
конгрес на съюза е на 26 юни 1990 г.

1516 - ИЗГОНЕНИТЕ ОТ ИСПАНИЯ ЕВРЕИ
СА НАСТАНЕНИ ВЪВ ВЕНЕЦИЯ В ОБОСОБЕН
КВАРТАЛ - ГЕТО. Думата гето
произлиза от венецианското гето
Gettore, където в близост до леяр-
на (gheto, от getto - леене, отли-
ване) чрез декрет са били заста-
вени да живеят евреите. Обосо-
беното за тях място е на остров
в района на Канареджо, известен
като Getto Nuovo. Евреите
възприемат тази дума и оттук
произлиза терминът гето. Днешното значение на
думата се отнася за всякаква бедна или престъпна
градска част.

1886 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ Е ПРОИЗВЕДЕНА “COCA-
COLA”. В Атланта, САЩ, е
“премиерата” на напит-
ката, дело на фармацевта
д-р Джон Пембъртън
(1831-1888). Той я замисля
като лекарство, което се
купува без рецепта. На 8 май с.г. започва продаж-
бата й. Благодарение на агресивната маркетинго-
ва политика от страна на бизнесмена Ейза Григс
Кандлер напитката става лидер на световния
пазар за безалкохолни.

1986 - РИМСКИЯТ НАКАЗАТЕЛЕН СЪД ОП-
РАВДАВА СЕРГЕЙ АНТОНОВ, об-
винен за атентата срещу папа
Йоан-Павел II (т.нар. българска
следа). През 1981 г. Антонов е
зам.-директор на бюрото на БГА
“Балкан” в Рим, където на 13 май
с.г. е извършен атентат срещу
главата на Римокатолическата
църква. Обвинен е в съучастие на
турчина Мехмед Али Агджа, посочен за физически
извършител. Следствието продължава 2 години и
6 месеца. След него и престоя в ареста българинът
се завръща в родината си с разбито здраве. През
2002 г. 39-то НС му отпуска 200 лв. месечна пен-
сия. Приживе получава опрощение от папата.
Умира на 1 август 2007 г.

1990 - БЪЛГАРИЯ ПРЕУСТАНОВЯВА ПЛАЩА-
НИЯТА ПО ВЪНШНИЯ СИ ДЪЛГ. На 16-ата сесия
на 9-то НС е прието реше-
ние за Програма за излиза-
не от стопанската криза и
за разгръщане на икономи-
ческата реформа. С него се
въвежда обявеният от МС
на 25 март 1990 г. мораториум за плащане на
външните дългове на България към чуждестранни
търговски банки. Външният дълг на страната към
1990 г. е почти 11 млрд. щ.д. С решение на 36-то
НС от 23 януари 1992 г. се дава съгласие МС да
проведе преговори по неуредени задължения на
Българската външнотърговска банка след морато-
риума от март 1990 г. Споразумението за плаща-
нията по външния дълг на България към банките
от Лондонския клуб е подписано на 29 юни 1994 г.

2004 - БЪЛГАРИЯ ВЛИЗА В НАТО. Страната
ни става пълноправен
член заедно с Естония,
Латвия, Литва, Румъния,
Словакия и Словения.
Така организацията на
Северноатлантическия
договор се разширява за пети път с приемането
на седемте нови държави.

Чуй доктора!

Колко пъти властта чу
докторите, преди да за-
тегне или да разхлаби
противоепидемичните
мерки? Дали за 13 месе-
ца правителството се за-
слуша поне три пъти в
здравните експерти? Да,
за всяко нещо твърдеше,
че това е “експертно
мнение на медиците”. Но
не беше вярно! У нас
мерките се затягат много
след тревожните сигнали

Аида ПАНИКЯН

Кой се страхува...
От стр. 1

В Република Север-
на Македония изгориха
знамето ни. Дори пока-
заха това по телевизия-
та си. Заели са позиция,
сякаш не те, а ние сме
кандидати за членство.
Ругаят ни и лъжат с по-
вод и без повод. А за
членство в ЕС е задължи-
телно да нямаш конфлик-
ти със съседите си.

Някой би възразил, че
конфликтът може да има
и друга страна - дали
това не е умишлена про-
вокация от българска
страна с цел да се пока-

же на Европа лицето на
македонизма. Ами ето
го - нека се види! В мо-
мент, когато правителст-
вото в Скопие лобира в
европейски институции
да се натисне България
да отстъпи от позиции-
те си и да вдигне ветото
за започване на присъе-
динителни преговори.

Прави го обаче по
най-провокативния на-
чин -  какво друго, ако
не инструмент за клевет-
ническа кампания срещу
България, е базираният
в Любляна, Словения,
“Международен инсти-
тут за близкоизточни и

балкански изследвания”?
НПО с бивши и настоя-
щи съветници на преми-
ера на РСМ, които уча-
стват в ръководството на
въпросния институт. А
той не спира да бълва
поредица от статии с
явна цел да злепоставя и
уронва престижа на
страната ни чрез тотал-
но невярна и изопачена
информация.

Това ли е начинът да
бъдеш харесан и приет?
Инак македонците имат
право да наричат себе си
и марсианци. Може да
наричат и езика си мар-
сиански. Обаче, ако на

тази база биха посегна-
ли на станцията “Кюри-
осити”, американците
ще имат право да защи-
тят собствеността си. Та
така и ние с историята и
с езика си. Това не е
изнудване.  Обратното е
изнудване.

Отделен проблем е,
че българсите властници
се оказаха неспособни
да обяснят и защитят
авторитетно в Европа
нашата позиция. Защото
само с привикване на
консули и оплаквания, че
Скопие не спазва дого-
ворите, няма как да си
тежим на мястото.

на медиците и се отпус-
кат много преди меди-
цинските препоръки.

Ваксинирането бе
спряно от политик - от
премиера, на принципа
“видяла жабата, че под-
ковават коня”. Не бе
чуто мнението на меди-
ците, че ваксината е бе-
зопасна.

Все още няма пълна
яснота как страната ни е
поръчала ваксини, защо е
отказала едни и е увели-
чила количеството на
други - сглобяваме мозай-
ката по информации от
чужди издания, които се
оказват по-верни от уве-
ренията на българската
власт. Какво стана с род-
нинските връзки около
“АстраЗенека”? Ваксина-
цията всъщност спря, за-
разените и болните се уве-
личават неудържимо (как-
то прогнозираха уважава-

щите себе си медици!), ред
е на... смъртността.

Всеки втори с поло-
жителен тест се чуди
каква е карантината. От-
говорните си остават у
дома, за да не разпрост-
раняват зараза, а другите
кихат и кашлят, пък как-
вото ще да става. Кон-
трол на практика няма!
По-лесно е да се затво-
рят училищата, вместо да
бъдат убеждавани роди-
телите, че децата им
трябва да бъдат тествани
периодично и при симп-
томи - карантинирани, а
родителите да бъдат
адекватно компенсирани
заради принудителното
оставане у дома. Като в
цивилизованите държави.

Животът показа, че в
пандемията всеки бълга-
рин трябва да се спасява
както може. В борбата
със заразата от самото й

начало на лъва в устата
са хвърлени само лекари,
сестри, болници, линей-
ки. Властта си властва,
вторачена в изборите и
съобразяваща се единст-
вено със собствения си
електорат. Останалите са
на... естествен подбор.
Защо само у нас възраст-
ните бяха оставени за на-
края? Да, средната
възраст на починалите е
69+, но все повече млади
си отиват от КОВИД-19.
Пука ли й на властта?
Не. Тя предизборно “от-
чита” фалшив ръст на за-
етостта, а после се оп-
равдава с “техническа
грешка” на най-дребните
чиновници. Така й е
удобно, защото иначе
трябва да дава мизерни-
те компенсации, които
дори не плаща навреме.
Не управление, а пишман
политика.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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Провокацията

Колкото една лъжа е по-
вулгарна, толкова по-лесно по-
кварява общественото съзна-
ние. То мълчи. Безпросветно.
Безразлично. Лековерно и ле-
конравно. Лишено от елемен-
тарна човешка порядъчност.

На 11.03.2021 г. в “168
часа” публикува пространно
интервю с една г-жа, храбро
титулувана “изследователка”.
И какво ни казва тя? -  “Отдав-
на бях чувала, че децата в Яс-
требино са убити от партиза-
ните, наричани шумкари или
шумци. Партизаните са убили
2 или 3 деца, за да не ги изда-
дат, и към тях прибавят още 3
или 4 от партизански семейст-
ва. Показанията пред Народ-
ния съд са измислица. Моята
задача е да изтъкна истината.”

Провокацията е грандиоз-
на. Обществото мълчи. Ни
звук. Освен един остър комен-
тар в ДУМА.

Не за първи път г-жата “ог-
рамотява” публиката как “пар-
тизаните убили ястребинчета-
та”. От години пловдивските
медии (що бе, колеги?!) обгриж-
ват и възхваляват “прав-
дотърсачката”, наричат я “съвре-
менен Паисий”, а Пловдивската
обществена телевизия (ПОТВ) я
обяви за “Филибелия на 2017”
за нейното “дело на мисионер”.
Сред носителите на тази почет-
на титла са достойни люде -
Божана Апостолова, Йордан
Велчев, Милчо Левиев, Стойо
Вартоломеев, д-р Никола Дрен-
ски, както и прочути пловдив-
ски чешити. Що ще г-жата в тази
компания? Трябва да питаме
нейните фенове, някои от които
просветени, Божем.

Г-жата е плодовита. Има
25 книги! 25-ата е “Кой уби яс-
требинчетата”. То не е книга, а
сбирщайн от 240 страници с
намяткани ксерокопия, докумен-
ти и невнятни коментари. И
обилни цитати от Иван Дочев,
Дянко Марков, Никола Ал-
тънков - все светила на диваш-
кия антикомунизъм. С тяхна
помощ г-жата дръзновено изоб-
личава “комунистическите ми-
тове” за несъществуващата ан-
тифашистка съпротива срещу
несъществуващия фашизъм.
Щото в България е нямало фа-
шизъм, а като няма фашизъм,
няма антифашисти, има пре-
стъпни типове. Инак български-
ят фашизъм е едно миличко,
сладичко, гиздавко фашизъмче с
лъснати чизми, сабя на кръста и
напърчен мустак.

Злодеянието

Дeкeмври 1943 г. Омуртаг
и районът са блокирани от вой-
ска, полиция, жандармерия и
ловни дружинки - общо около
10 000 души. Цел - изтребле-
ние на Омурташкия партизан-
ски отряд. Нa 19 дeкeмври по
заповед на полковник Иван
Атанасов, командир на Шести
пехотен полк, Ястребино е бло-
кирано от 2-ра картечна рота
на подпоручик Константин
Йорданов. Арecтувaт по спи-

сък цeли ceмeйcтвa нa пaр-
тизaни. Откарват ги в кметст-
вото. Никой не подозира какво
предстои. Малкият Стойне е по
чорапки, плетени.

На 20 дeкeмври, Никулден
(ст.ст.), след 14 ч. отвеждат
извън Ястребино 18 души от
6 семейства и ги разстрелват.

12 възрастни и 6 деца от
7 до 12 години: Cтoйнe Cтaнкoв
(75) и съпругата му Наста (70)
- синът им Иван е партизанин;
Рaнгeл Дoнчeв (57) и съпругата
му Мара (58) - дъщеря им Райка
е партизанка; Пeтър Кaлaй-
джийcки (50), съпругата му Сто-
янка (48) и техните дeцa
Нaдeждa (12), Ивaн (9) и Cтoйнe
(7) - големият син, Рангел, е
партизанин; Ивaн Янкoв (55),
cъпругaта му Мaрийкa (45) и
близнaчкитe Цeнкa и Цвeтaнкa
(13) - големият син, Димитър, е
партизанин; Пeткo Cтoичкoв
(56), cъпругaта му Лaзaркa (51)
и дъщeря им Димитринкa (11) -
големият син, Стойне, е парти-
занин; Димитър Бoгocлoвoв (48)
и cъпругaта му Cтaнкa (42) -
дъщеря им Катя е партизанка.

Закопават ги в плитък гроб.
Часове по-късно пристига запо-
вед акцията да бъде отменена.
За да бъде отменена една акция,
трябва преди това да е разпоре-
дена, нали? На другата нощ вой-
ници с един камион отиват на
местопрестъплението, изравят
убитите, товарят ги на камиона,
закарват ги към Долна Златица,
струпват ги на клада и ги изга-
рят. За да не остане следа от
злодеянието.

Но това са “комунистически
измислици!”, вопие г-жата.

Самопризнанията

Кратък преразказ на пока-
занията пред Народния съд на
полк. Иван Атанасов, полк.
Кирил Петров, подполк. Лю-
бомир Киров, подпор. Кон-
стантин Йорданов, подпор.
Михаил Атанасов, фелд.
Стойчо Леков, фелд.-школник
Никола М. Николов:

 На 14.ХII.1943 г. ген. Ни-
кола Христов, командир на
Трета армия, нарежда Омур-
ташкия район да бъде “прочи-
стен” от партизани, ятаци и
техните близки. Командир на
акцията - полковник Кирил Пе-
тров, началник-щаб - майор
Дочко Дочев, “специалист за
организиране на акции” (б.а. -
майор Дочев е брат на Иван
Дочев, фюрер на Легиона).
Полк. Петров заповядва “да се
действа брутално”, а разстре-
лите да се “оформят” с прото-
коли “при опит за бягство”.

Започва блокадата. В доку-
ментите не пише блокада, а “из-
лизане на полка на занятие
извън гарнизона” от 16 до
23.ХII.1943 г. (заповед на полк.
Атанасов от 15 декември).
Масовите разстрели на жени,
деца и старци са просто “заня-
тия извън гарнизона”!

До 8,30 ч. на 20 декември
Ястребино е блокирано. Към
14 ч. подпор. Йорданов звъни
по телефона на подполк. Киров,
докладва, че е арестувал
18 души, Киров нарежда “Да се
разстрелят заедно с децата!”.
В разстрела участват: фелд.
Стойчо Леков, фелд.-школник
Никола М. Николов, канд.-подо-
фицерите Минчо Вълков и Ни-
кола Б. Николов, ефр. Съби
Момчилов и още двама. Йорда-
нов и агентът Узунов отиват на
“местопроизшествието” минути
след разстрела и доубиват още
живите - “да не се мъчат”.

В 16,30 ч. на 20 декември
2-ра картечна рота напуска Яс-
требино, Йорданов докладва на
полк. Атанасов, че заповедта е
изпълнена - разстреляли, заро-
вили, подпалили няколко парти-
зански и яташки къщи...

Когато разбира, че сред уби-
тите има 6 невръстни деца, пол-
ковникът изпада в ужас (така
казва той), връща ротата в Яс-
требино (за да замете следите) и
разпорежда дознание за “инци-
дента”. Вместо дознание, майор
Дочев, началник-щаб на акция-
та, заповядва да се изготвят про-
токоли “при опит за бягство”.
Подполк. Киров инструктира
войниците какво да говорят - че
партизаните почнали да стрелят,

колкото е разстреляла”, казвал
той. Перфекционист.

През март 1944 г. депутат
от Омуртаг подготвил питане по
“инцидента”, но “въпросът бил
ликвидиран благополучно” от
подполк. Киров. Изобщо - всич-
ко, що трябва, е ликвидирано.
Благополучно.

На 5-6 септември 1944 г. по
строго секретна заповед са уни-
щожени всички архиви за бло-
кадата на Омурташкия район.

Но и това са “комунистиче-
ски лъжи”! Колкото и да е пара-
доксално, г-жата публикува тези
изобличителни документи в
т.нар. книга. Или не чете, или не

разбира какво публикува.
А най-голямата “комунисти-

ческа лъжа” е Народният съд.
Защото: “Автори на този чудо-
вищен съд са юристите-евреи
Нисим Меворах, баща на Вале-
ри Нисим Меворах (Валери
Петров) и Йосиф М. Фаден-
хехт. Защо тези именити
български евреи не създадоха
закон за изтреблението на соб-
ствения си народ?! Да участ-
ваш в убийството на интелек-
тоносителите сред българите!
Гадост!”. Това откровение на
проф. Тодор Балкански хвърля
още един мрачен отблясък
върху “творбата” на г-жата.

„Правилната” история

Според г-жата свидетелства-
та биват правилни и неправил-
ни. Правилните са по тертипа
“един човек ми каза”. Няма да
цитирам всички. Само най-глав-
ния “свидетел”.

Иван Дочев: “Разправя се
една легенда за моя брат, че в
Ястребино 2-3 деца били уби-
ти по негово нареждане, кое-
то е абсолютна лъжа. Един
много стар човек - представих
се, че съм журналист от Со-
фия - ми казва: “Дечките игра-
ли вън на полето и открили
една землянка, в която се кри-
ят партизаните.

На стр. 10

Кой уби ястребинчетата?

Велислава ДЪРЕВА

арестуваните се разбягали и в
суматохата взели, че загинали...

След 22 ч. група войници с
един камион, фенери и лопати
отиват на мястото на “инциден-
та”, изравят убитите, товарят ги
на камиона и ги откарват към
Долна Златица...

Неведнъж в документите на
Народния съд се появява име-
то на майор Дочев - снове с
една камионетка, кара “осъде-
ни” (От кого и кога осъдени?
И къде ги кара? - б.а.) и държи
“опитите за бягство” да бъдат
надлежно протоколирани  -
“важното е за дадена част да
има протоколи за толкова лица,

Художник Светлин Русев, “Ястребинчета”

Политическото мародерство срещу историческата истина
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По сметки на националната статис-
тика през миналата година брутният
вътрешен продукт на България е бил
16,7% над равнището си от 2013 г. Спо-
ред изчисления на Министерството на
финансите с помощта на иконометрич-
ния модел СИБИЛА 2.0, оповестени в
края на миналата седмица, половината от
това увеличение се дължи на усвоените
европейски средства от втория програ-
мен период 2014-2020 г. Това показва
доклад на страницата на ведомството в
интернет. Изчисленията представляват

От стр. 9

И от страх да не ги издадат,
те са ги ликвидирали”. Към име-
ната на децата, открили землян-
ката и убити от шумкарите,
кръвожадните “народни борци”
прибавят още 3-4, родителите
им и още няколко души, всички
с неизвестна за нас съдба и
съдят командири и войници за
18 ястребинци, “убити” по вре-
ме на блокадата. Въз основа на
скалъпените с революционна
ярост с нищо недоказани обви-
нения се правят свободни съчи-
нения, пълни с противоречия и
фантастични измислици.”

Така се пише! Това е правил-
ната история! Върнал се Иван
Дочев от “изгнание” през 1997-
а, отишъл “под прикритие” в Яс-
требино, престорил се на жур-
налист, говорил с “един много
стар човек”, установил, че
съдбата на убитите е неизвест-
на, обаче шумкарите, обладани
от “революционна ярост” и
поради кръвожадие, избили сво-
ите братчета и сестричета, май-
ки и бащи! Тъй ще да са постъ-
пили шумкарите навсякъде из
Тузлука, и край Антоново чо-
вешката клада пак те подпалили!
Не ще и съмнение!

Какво ли не правят комуня-
гите, за да очернят светлия лик
на хрисимото фашизъмче!

А после някакви евреи из-
мислили някакъв “нар. съд” и
изтребили интелектуалния
елит на нацията, както казва
проф. Балкански.

Същият този професор по
ономастика (наука за имената)
списа книга за “партизанските
зверства”. Един горски, Чичка-
та, му казал как през март 1944
г. партизаните от отряд “Антон
Иванов” се тътрели в снега, след
тях - войска и полиция, след тях
- Чичката, на кон, наблюдавал с
бинокъл как един шумкар пери-
одично резвал по някоя парти-
занска глава, а войската и поли-
цията нищо не правели, само
прелюбезно следвали партиза-

оценка на преките макроикономически
ефекти от оперативните програми на
Европейския съюз и проектите, финан-
сирани от тях. Ако продължим със смет-
ките, ще видим, че милиардите от евро-
фондовете са допринесли БВП на стра-
ната ни да се увеличава с малко над 2 на
сто през последните седем години.

Като еврофондове могат да бъдат
определени парите, които Европейската
комисия разпределя между страните
членки от общия бюджет на ЕС. Това са
субсидиите от Общата селскостопанска
политика, структурните фондовете, кои-
то финансират инфраструктурни, еколо-
гични и социални проекти. Еврофондове-
те се разпределят според нуждите, брут-
ния вътрешен продукт и целите, които си
е заложила всяка страна членка.

Европейските средства са само мал-
ка част от огромния пъзел на икономи-
ката на дадена страна. Те обаче се ока-
заха през годините нож с две остриета.
Истината е, че не може да се докаже
видим ефект върху ключови икономиче-
ски показатели като безработица, напри-
мер, от усвояването на десетките мили-
арди от Брюксел. Освен това не е тайна,

че от оперативните програми се възполз-
ват главно кръгове, близки до властта.
Ролята на милиардите от Брюксел не е
еднозначна. Според анализи на Инсти-
тута за икономически изследвания при
БАН въздействието на европарите
върху икономическия растеж е между
1 и 3% годишно. За последните десет
години общият ефект е около 10 на сто.
Дори някогашният финансов шаман на
ГЕРБ Симеон Дянков изрази преди вре-
ме мнение, че не всяко усвояване гене-
рира полезност за страната.

Еврофондовете създават своеобразен
държавен капитализъм, при който се
фаворизират определени групи, близки
до властта. Справка - средствата за ин-
фраструктура. Там от години няколко
големи играча си разпределят обществе-
ни поръчки за стотици милиони.

Горчив опит за България са и земе-
делските субсидии. Правилата, по които
се раздаваха те, помогнаха да има

свръхконцентрация на земя в малко на
брой стопанства. Така 4% от фермите на
практика стопанисват 80% от земедел-
ските земи, а в същото време добавената
стойност в сектора намалява. Резултатът
от тази политика са огромни зърнени
стопанства, западащо животновъдство и
намаляващо производство на плодове и
зеленчуци. Основният порок на еврофон-
довете е, че правят българския бизнес за-
висим от държавно финансиране и по-
кровителство. Благодарение на тях ико-
номиката става все по-малко конкурен-
тоспособна. Когато свършат европарите
по даден проект, много често дейността
просто се прекратява. Бизнес средата в
България се деформира. Бизнесът се
омързеливи, защото се научи, че всичко
се прави най-лесно с еврофондове... ако
се докопаш до тях. Това са мързеливи
пари. Явно не всички могат да се доберат
до тях. Дано предстоящите избори про-
менят ситуацията в това отношение.

Мързеливи пари
Еврофондовете създават своеобразен държавен капитализъм,
при който се фаворизират групи, близки до властта

ните и събирали главите като
доказателство за “партизански-
те зверства” и така се появила
онази зловеща снимка...

Професорът по имената не
попитал тоя Чичка как се казва.
Язък! Но заключава: “Онова,
което засега - засега! - не е до-
казано документално, е, че шум-
карите са получавали парична
награда за отрязаните глави на
своите “другари”! Рано или
късно и това ще стане!”

Такива са те, комунягите!
Сами си режат главите, разна-
сят ги напред-назад, после, ей
тъй, безглави, се натъркалват по
мегданите да плашат децата, че
и по 50 000 прибират за отря-
зана глава!

„За престижа
на властта”

Г-жата тържествуващо ни
съобщава най-правилното “до-
казателство”, че “шумкарите” са
избили шестте ястребинчета, а
именно... липсата на документи!
Няма документи за блокадата
през декември 1943 г. в Омур-
ташко. Нито за “произшествия”
по същото време в района.
Убийството не е произшествие,
а престъпление. Ако е извърше-
но от партизаните - дюшеш за
властта! Няма документи, защо-
то на 2.IХ.1944 г. е издадена
строго секретна заповед - да
бъдат унищожени архивите на
армията и жандармерията. Мо-
тиви - “поради настъпването на
руските войски”. В цялата стра-
на горят архиви. Панически.
Затова няма документи. Ама
трябва да се чете!

Всъщност - документи бол!
Ама трябва да се чете!

Окръжнo №3928 нa МВР от
10.IV.1943 г. и Постановление
на МС от 27 и 28.IV.1943 г.
разпореждат пълното унищоже-
ние на партизанското движение
с изричното участие на армия-
та. На 17.ХII.1943 г. (ах, какво

съвпадение с кланетата в Тузлу-
ка!) Богдан Филов, регент, каст-
ри премиера Добри Божилов и
вътрешния министър Дочо Хри-
стов за това, че “борбата с бан-
дитите се води все още недо-
статъчно енергично и по този
начин се излага престижа на
властта”! Записал си го е в днев-
ника. “Бандитите” са партиза-
ните, да не си помислите, че е
гиздавкото фашизъмче! Убийст-
вото на 18-те ястребинци изди-
га престижа на властта, не-
съмнено! “Енергичната борба”,
възжелана от Филов, узаконява
избиването на партизанските
семейства, ведно с жените, де-
цата и старците.

Убийството на шестте ястре-
бинчета не е инцидент, а
държавна политика. Фашизмът
е държавна политика. Държавен
тероризъм, облечен в парадния
мундир на закона с всичките му
акселбанти и еполети!

И онези 50 000 лв. за отря-
зана партизанска глава са
държавна политика. Убийците
на 178 антонивановци са
възнаградени с 8 900 000 лв. -
по 50 000 на глава. Само за
1943-44 г. по §36 от бюджета
на МВР са раздадени за награди
19 500 000 лв. на армията и 8
350 000 лв. за жандармерията,
общо - 28 350 000  лв. Това
прави 567 отрязани глави! 567!
Набучени на колове, разнасяни
по стъгди и мегдани, подхвърля-
ни в ръцете на майките на поги-
налите момчета и момичета!

През 1941-44 г. в борбата с
несъществуващите антифашисти
държавата хвърля 375 млн. лв.
Без по-дребните хонорари на
палачите до 10-20 хиляди. Без
колосалните разходи за войска-
та, полицията, жандармерията,
ловните дружинки, агентите,
копоите, доносниците. Те не
влизат в тези изчисления.

Държавна политика е ЗЗД.
И измененията на ЗЗД от 1941

г., които узаконяват екзекуци-
ите на непълнолетни. И убий-
ството на над 250 деца по вре-
ме на Съпротивата. И убийст-
вото на Николчо Чампоев на
година и половина, разстрелян
с 12 куршума! “За престижа
на властта”!

Трябва да се чете, както ка-
зах!

Мародери

Фалшивите писания на фал-
шиви “изследователи” са поли-
тическо мародерство. Класиче-
ският мародер ще завлече я ча-
совника, я ботушите на уби-
тия, я нещо друго. Политичес-
ките мародери ограбват исто-
рията, подменят историческа-
та истина, преформатират и
лоботомират общественото
съзнание, обявяват палачите за
жертви и жертвите - за палачи,
сквернят свещения жертвеник
на антифашистката Съпротива,
белким се наместят в олтара
на народната памет, там, в не-
пристъпните морални предели.
Непристъпни за тях.

30 години подлеци и моше-
ници всякакви възхваляват ма-
сови убийци, главорези, касапи,
жандармеристи, превратаджии,
шпицкомандаджии, инквизитори
и екзекутори. И мемориали им
вдигнаха, и за светци ги прогла-
сиха, и присъдите на Народния
съд отмениха, и миличкото фа-
шизъмче реабилитираха, щото
неговите престъпления не били
престъпления, а “случайни дея-
ния”, “извършени в състояние
на неизбежна отбрана” и “пора-
ди крайна необходимост”.

30 години убиват отново и
отново разстреляните, избесени-
те, посечените. Поради “крайна
необходимост” и при “неизбеж-
на отбрана”. Очевидно. И няма
насита тяхната мъст.

Това е перверзия.
Това е политика. Това е

държавна политика. Това е
държавен тероризъм срещу ис-
торическата истина.

Това е фашизъм. Тук и сега.

Кой уби ястребинчетата?
На 26 март 2021 г.

почина акад.
ТОДОР НИКОЛОВ,

една от
най-яр-
ките фи-
гури в
геологи-
ческата
наука в
Б ъ л г а -
рия. Ро-
ден е на
2 6 . 0 2 .
1931 г.
в с. Варана, Плевенско.
Завършва Геология в СУ, спе-
циализирал е в СССР, в Сор-
боната в Париж, в Универси-
тета в Дижон, Франция. Из-
бран е за член-кореспондент
на БАН през 1984 г., а за ака-
демик - през 1997 г. Бил е и
зам.-ректор на СУ.

Със своята дългогодишна
и всеотдайна научна, препо-
давателска и обществена дей-
ност акад. Николов има огро-
мен принос за утвърждаване-
то на авторитета на българ-
ската наука и на БАН у нас
и в чужбина. Научните му ин-
тереси са в палеонтологията
и стратиграфията, геология-
та на България, теорията на
еволюцията, еволюция на по-
ведението, кризи и катастро-
фални явления, палеоклимати
и много други. Установява и
характеризира за първи път
в световната наука 12 нови
амонитни родове. Научните
му трудове са публикувани в
България, Франция, Герма-
ния, Англия, Русия, Швейца-
рия, Украйна. Носител на
множество наши и чуждест-
ранни отличия. Дългогодишен
главен редактор на сп. “До-
клади на БАН”, популяриза-
тор на науката.

ПОКЛОН
ПРЕД ЖИВОТА
И ДЕЛОТО МУ!

IN MEMORIAM
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ГЕРБ ни тикат
към бездната
Намаляването на социалните неравенства е ключът
към разрешаването на демографския срив у нас, казва
водачът на листата на „БСП за България” в Габрово

КРУМ ДОНЧЕВ:

Интервю на Деси ВЕЛЕВА

КРУМ ДОНЧЕВ е роден на 6 септември 1978 г. в
София. Като автомобилен състезател е четири
пъти рали шампион на България. Прекратява
активната си спортна кариера в началото на
2015 г. Има над 20 години опит и експертни
умения в транспортно-логистичния сектор. Вла-
дее английски, италиански и сръбски език. Външен
консултант е в 43-тото Народно събрание към
парламентарната Комисия по транспорт и
далекосъобщения. Експерт е в съветите по иконо-
мика, транспорт и спорт на БСП. Работи актив-
но по платформата “Визия за България”. Член е
на клуб “Партньори” към БСП “Оборище”.

 Г-н Дончев, между
какво ще избират българи-
те на предстоящите из-
бори?

- Като държава, която е
първа по смъртност, първа
по бедност, първа по ко-
рупция и последна по на-
растване на БВП в Европа,
ясно можем да кажем, че
Борисов и екипът му са из-
ключително слаби и непод-
готвени, тикащи ни към
бездната на обезлюдяване
и занемаряване.

Време е за промяна, и
то не в политическата сис-
тема, а във възприятието на
хората за политиците и по-
литиката. Време е истин-
ското значение на думата
“политика”, която означа-
ва с грижа за хората, да
стане реалност. Това е и
единствената възможност,
по която страната ни тряб-
ва да тръгне, за да се
отърси от безпътицата, в
която се намираме. А за да
се случи всичко това, по-
литиците трябва да заслу-
жат сами доверието на хо-
рата, като инструментът за
постигане е само един и
той се нарича “прозрачни
действия”.

 Бихте ли посочили
три основни проблема на
страната, които трябва
да се преодолеят?

- Приоритетът ни е да
поставим основите за раз-
решаването на демограф-
ския срив в България, кое-
то ще отпуши самостоятел-
ното функциониране на
икономиката ни. Елимини-
рането на социалните не-
равенства е ключът към
тази стъпка. Хората тряб-
ва да имат равен достъп до
здравеопазване, образова-
ние и технологии. Колкото
повече едно общество има
общ достъп до блага, тол-
кова по-бърз е неговият
подем. Демокрацията не е
партийна принадлежност, а
право на всеки човек, и ние
трябва да я уважаваме и
ценим.

Заобикалящата ни дей-
ствителност е изключител-
но тъжна и основният
въпрос, който си задаваме,
е защо, с какво го заслу-
жихме, защо децата и вну-
ците ни ги няма, защо всич-
ко, за което сме работили
цял живот, се разруши,
защо не можем да отидем

на доктор, защо едвам оце-
ляваме? Намираме се в со-
циално-икономическа кри-
за, криза на доходите, кри-
за в здравеопазването и сме
първи по корупция. Време
е да кажем стоп на всичко
това. Време е да сменим
посоката на България.

 А кои са проблемите
на Габровско, където сте
водач на листа?

- Демографската криза е
общонационален проблем
на България и за най-голя-
мо съжаление е посоката,
в която се движим с огром-
ни темпове от 2010 г. до-
сега. Направих анализ, кой-
то да ми покаже основните
факти за територията на
Габрово и областта. Изва-
дих данни от 2010 до 2019
г., от които стана ясно, че
не само няма развитие, но
и наблюдаваме много сери-
озен проблем. Тревожното
намаление на населението
от 127 000 на 106 000 души
е спад с 16,9%, раждае-
мостта е третата най-вло-
шена от областите в Бълга-
рия - 7 промила, а смърт-
ността е 19,7 промила, ко-
ето е над средните нива за
страната. По коефициент
на възрастова зависимост,
или така наречения коефи-
циент, показващ остарява-
не на населението, Габро-
во се нарежда на второ
място в България след Ви-
дин с 49%, при средни нива
за страната 33,8%. По кое-
фициент на икономическа
активност Габрово е с по-
ниски стойности от сред-
ните за страната - с 51,5%,
при средни 56,6%. Безра-
ботицата е на ниво от 4,5%,
при 4,1% за страната, кое-
то е нисък резултат, но е
логично обясним вследст-
вие на демографския отлив
и темпа на застаряване.
Предпочитам да спра, тъй
като не обичам да говоря
за миналото. Аз съм човек,
който е фокусиран върху
настоящето и бъдещето, но
това, което категорично
мога да заявя, е, че фактите
за Габрово и областта са
стресиращи и не ми харес-
ват. Като държа да отбеле-
жа, че те не са резултат от
кризата с коронавируса,
това е посоката на движе-
ние от 2010 до 2019 г.

Всичко изброено води
до ответна реакция, която
е логичното продължение
на заобикалящата ни дей-
ствителност; реакция на
обществен отпор, като той
не е от политически опо-

ненти на статуквото, а от
хората, от гражданите на
България. Живеем в демо-
кратична и парламентарна
държава, където “демокра-
ция” е само дума, а “парла-
мент” означава недоверие.
Причините за тази катаст-
рофа могат да бъдат две -
или умишлено отваряне на
дупката, наречена социал-
ни неравенства с цел власт
и контрол над обществото,
или тотална некомпетент-
ност. Но фактът е един -
все повече пропадаме в
тази бездна.

 Какви хора са вклю-
чени в листата ви?

- Листата ни е изпълне-
на с опит, младост и про-
фесионализъм. Това са из-
ключителни хора от Габро-
во, Севлиево, Трявна и
Дряново, доказали се в
своя житейски и професи-
онален път. Вярвам, че ще
получим подкрепата на
гражданите от област Габ-
рово, за да можем да реа-
лизираме своята програма,
която има една единствена
цел - социална политика с
работеща икономика и пер-
спектива за младите.

Получавам доверие да
съм водач в регион, в кой-
то винаги съм посрещан из-
ключително топло и при-
ятелски. Габрово е родни-
ят град на човека, който ми
даде желанието за състеза-
ние и устрема към победа-
та - легендарния Илия Чу-
бриков. За мен ще е чест да
се боря именно за такива
хора, които са нашият жи-
тейски пример за честност,
устрем, достойнство и ро-
долюбие.

Винаги съм твърдял, че
БСП не е поле за лична ре-
ализация, а за действия в
полза на България. Програ-
мата ни “Визия за Бълга-
рия” е създадена според
нуждите за развитие на
страната ни, а именно -
социална политика чрез
икономически подем с гри-
жа за хората. Искаме дове-
рието и подкрепата на хо-
рата, за да направим въз-
можна така желаната от
всички ни промяна, защото
искрено вярвам, че ние,
българите, го заслужаваме.

 Какво залагате като
приоритет в бъдещата ви
работа?

- За пръв път участвам
в парламентарни избори,
но това съвсем не означа-
ва, че не съм близо до про-
блемите на страната ни.
Благодарение на колеги и

приятели в БСП, имам
възможността да съм по-
стоянно информиран, как-
то и да работя по програ-
мата ни “Визия за Бълга-
рия” в Националния съвет
и експертните съвети на
партията. Моят житейски
опит се свързва с транс-
порта, икономиката и
спорта. Вярвам, че в тази
материя бих могъл да бъда
полезен.

 Как ще убедите бъл-
гарите, че БСП е шансът
на страната за поемане
в по-добра посока в този
момент?

- Истината е, че най-ло-
шото за една нация е ней-
ната безпътица, усещането
за безперспективност,
страхът за здравето на де-
цата ни, за нас и за нашите
родители, чувството за на-
тиск от страна на държава-
та, разделението между
бедни и богати, елимини-
рането на ценностите, иде-
алите и историческата ни
памет.

В последните четири
години БСП заложи имен-

но на промяната - първо в
нея самата, а след това из-
лезе със заявка за промяна
на България. БСП осъзна,
че приемствеността е един-
ственият начин за промяна
чрез плавното предаване на
щафетата от по-опитните
към по-младите, поставяй-
ки на преден план динами-
ката, вписваща се в съвре-
мието, и в същото време за-
пазвайки своята идеология.
Това е процесът, който
всички ние наричаме ево-
люция.

БСП завърши този про-
цес и сега категорично за-
явява, че е единствената,
която може да демонтира
срутището ГЕРБ от власт-
та и България да поеме в
посоката, която всички ние
заслужаваме. Най-важното
в една демократична стра-
на е хората да могат сво-
бодно да изразят своята
воля, своето право на глас,
своето мнение и позиция.
Моят призив към тях е да
излязат и да гласуват. За
когото пожелаят, това е
тяхно право.
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Заради въведените със заповед на
министъра на здравеопазването про-
тивоепидемични мерки в България, ек-
склузивната прожекция на филма
“Ханът и империята”, предвидена за
31 март, се премества на 12 април,
отново от 19.30 ч. в зала 1 на НДК.
Всички закупени до момента билети
ще важат без презаверка, а прожекци-
ята ще е сред специалните събития в
програмата на “Киномания”, научи
ДУМА от Вера Банчева, пиар експерт,
отдел “Външни комуникации”.

Една от най-обичаните български
мегапродукции - “Хан Аспарух”, как-
то ДУМА писа, заживява нов живот
под заглавие “Ханът и империята”.
Новият филм е създаден от дигитално
реставрирано изображение на един от
най-мащабните филми в историята на
българското кино - трилогията “Хан
Аспарух” на Людмил Стайков.

През 1981 г. с “Хан Аспарух” е
отбелязана 1300-годишнината от създа-
ването на българската държава, а на
31 март с ексклузивна прожекция НДК
ще отбележи 40 години от официално-
то откриване на Двореца. Премиерата

Предлагат да бъде
възстановена
националната награда за
скулптура „Иван Лазаров”

Да бъде възстановена национал-
ната награда за скулптура “Иван
Лазаров”, връчвана допреди 25 години
от Кюстендилската художествена
галерия “Владимир Димитров - Май-
стора” - такова решение предстои
да бъде гласувано в Общинския съвет
по предложение на директора на га-
лерията Валентин Господинов, съоб-
щи БНР. Наградата е учредена през
1978 г. и е връчвана до 1989 г. На-
градата ще се връчва всяка година на
български автор за високи постиже-
ния в областта на скулптурата през
изминалата година или за цялостно
творчество. Ще включва статуетка
и диплом от СБХ, като се спази
традицията статуетката да бъде
отливка на творбата “Те победиха”
на Иван Лазаров. Предвижда се и
парична награда от 10 хиляди лева,
осигурени от Министерството на
културата, Община Кюстендил и
СБХ. Новата национална награда ще
бъде обявявана в деня на рождението
на скулптора - 2 октомври, и ще бъде
съпроводена с откриване на изложба
от творби на миналогодишния на-
граден творец. От екипа на галери-
ята успели да издирят родственица
на акад. Лазаров, която съхранявала
и негов личен архив.

Виртуална разходка
в къща „Хиндлиян”

Макар в момента да се отдадете
на пътешествие да е трудно, ние от
ОИ “Старинен Пловдив” имаме лю-
бопитна покана към всички за пъту-
ване във времето, съобщава Донка
Налбантова, ръководител отдел
“Културна политика и информацион-
но обслужване”. На 3 април, по повод
52-рия си рожден ден, културният
институт подарява виртуален тур.
Уредникът на къщата на Степан
Хиндлиян - Мария Колева, ще ни поведе
сред уюта и простора на най-автен-
тичната възрожденска къща. Ще от-
вори чекмеджето с потайности, от
което ще научим за фонтана с розова
вода, за уникалната и единствена
запазена баня с течаща топла вода,
за богато илюстрираните стени, му-
зикалната стая и още много факти,
с които ще се пренесем там, където
магията на багри и история ще ни
плени задълго. Безплатният вирту-
ален тур започва на 3 април в 11 ч.
Повече информация - на Plovdiv Old
town/official/. След тура ще има он-
лайн връзка с уредника на къща “Хинд-
лиян” за въпроси и споделяне на
впечатления.

СНИМКА ОИ “СТАРИНЕН ПЛОВДИВ”

СНИМКА ВИЛИАНА СЕМЕРДЖИЕВА

Пред Художествената галерия
“Владимир Димитров - Майстора”

Роман на проф. Анна Топалджикова ни
въвежда в чудотворния свят на Захарий Зограф

“Колелото на живота” на
проф. Анна Топалджикова -
роман, който ще ни потопи в
чудотворния свят на големия
възрожденски художник Заха-
рий Зограф, публикува изда-
телство “Колибри”. Той раз-
казва за драматичния път на
Твореца и за неговите творе-
ния като дълбок размисъл
върху най-важните въпроси,
които човекът отправя към не-
обятната празнота на Космо-
са - за живота, смъртта, Бога,
любовта, за смисъла на всяко
човешко усилие. Романът е
вдъхновен от необикновена-
та личност на Захарий Зограф,

прекрачил границите между
локалното и универсалното,
между Средновековието и Ре-
несанса, между невъзможна-
та любов и смъртта.

Въз основа на автентични
негови писма до Неофит Рил-
ски и на проницателен анализ
на най-известните му стено-
писи, икони и портрети раз-
казът се впуска в завладяващо
пътешествие назад във време-
то, прониквайки в интимния
свят и художествените фан-
тазии на един неспокоен и
противоречив дух, който ус-
пява да пречупи инерцията на
живота и за когото творчес-

ката мощ на човека е равно-
стойна на божествената.
Откъс от книгата, предоста-
вен от издателите, може да се
прочете в сайта на ДУМА.

Анна Топалджикова е про-
фесор по история на българ-
ския театър в НАТФИЗ
“Кръстьо Сарафов”.

Авторка е на книги в об-
ластта на историята и теория-
та на театъра, на театралната
драматургия и на романите
“Ледовете”, “Отлитащото вре-
ме - лъч светлина през обекти-
ва. Фотографската фамилия Ка-
растоянови”, “Амарила не
обича текила”.

Ексклузивната прожекция на филма на акад. Людмил Стайков
ще бъде на 12 април в зала 1 в програмата на „Киномания”

НДК празнува 40 години
с „Ханът и империята”

на трилогията “Хан Аспарух” е била
именно в легендарната зала 1, а днес с
премиерната за софийската публика
прожекция на “Ханът и империята”
НДК отдава почит към традициите в
българската култура, които са в осно-
вата на съвременните й измерения.

Във филма зрителите ще видят ак-
тьори-легенди - Стойко Пеев, Анто-
ний Генов, Васил Михайлов, Ваня
Цветкова, Аня Пенчева, Йосиф Сърча-
джиев, Богомил Симеонов, Джоко Ро-
сич, Петър Слабаков и др.

Гласовете са автентични, a звукът
и музиката са съвършено нови. “Диги-
талните технологии са използвани из-
ключително деликатно, като средство
за осъвременяване на филма, без това
да се отразява върху автентичността и
мащаба на творбата”, казва основате-
лят и собственик на “Доли медия сту-
дио” Добромир Чочов.

Този нов филм на Людмил Стайков
разказва за трагизма, саможертвата и
лишенията на главния герой Хан Аспа-
рух и народа на българите по пътя към
заветната им цел - създаването на българ-
ската държава - 681 г. Историята е

пресъздадена чрез спомените на визан-
тийски заложник, неволно свързал съдба-
та си с българите и станал жив свидетел
на величави събития, променили завина-
ги картата на Европа. “Ханът и импери-
ята” изгражда ярък образ на една далеч-
на историческа епоха на фона на вели-
кото преселение на народите и сблъсъка
на две различни цивилизации. Филмът
порaзява с впечатляващи актьорски
превъплъщения, епични битки и гранди-
озни масови сцени, необичайни за
българското кино. “Иска ми се да вяр-
вам, че филмът “Ханът и империята” ще
впечатли и развълнува зрители от всич-
ки възрасти с уникалните кадри, вълну-
ващите епизоди и очевидните асоциации
и изводи, които поражда далечната епо-
ха за нашето съвремие”, споделя акад.
Людмил Стайков.

С избора на събитие, с което отбе-
лязва своята 40-годишнина, НДК от-
правя послание за необходимостта от
съхранение на нашата културна иден-
тичност, уважение към традициите и
модерен подход към изкуството, което
да продължава да вдъхновява младите
поколения.



В Хонконг се падат най-много луксозни
коли Ролс Ройс на глава от население.

Там, където жената вижда от пет до осем
различни нюанса, мъжът забелязва един.
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НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ
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Допитване, обхвана-
ло 2000 души, показва, че
времето, през което хо-
рата се чувстват изморе-
ни, се равнява на 12 годи-
ни от живота им. Често
индивидите разчитат на
кофеин и сладки изкуше-
ния, за да “изкарат деня”.
Средностатистическият
възрастен прекарва три и
половина часа дневно
като в летаргия, което се
равнява на повече от 100
хил. часа през цялото
съществуване на индиви-
да, пише “Дейли стар”.
Изданието се позовава на
резултати от проучване,
направено от Уан Пол
във Великобритания.

Данните сочат още, че
пандемията изтощава хо-
рата - 45% споделят, че

Ако не се вземат сериозни
мерки в борбата с изменението
на климата, до края на този век
лятото може да продължава и
половин година, предупрежда-
ват най-нови изследвания. Спо-
ред анализ на учените през по-
следните шест десетилетия лет-
ният период по света се е уве-
личил средно със 17 дни.

За някои идеята за по-дълъг

топъл период може да звучи
като идеална възможност да
останат на открито. Но по-го-
лям летен сезон може значител-
но да повлияе на нашето здраве,
околна среда и земеделие, алар-
мират експерти.

В този случай, твърдят авто-
рите на изследването, ще има
повече топлинни вълни и пове-
че болести, пренасяни от кома-
ри, а сезонът на алергиите ще е
още по-дълъг. До края на века
пролетта и лятото ще започнат
един месец по-рано от 2011 г., а
есента и зимата - около две сед-
мици по-късно. Това със сигур-
ност ще се случи, ако всичко
продължи по старому, и ще до-
веде до такава ситуация, че през
2100 г. лятото ще е с продължи-
телност около половин година,
а зимата ще е по-кратка от два
месеца, предупреждават експер-
ти в своите изследвания.

Лятото може
да продължава
шест месеца

Прекарваме 12 години
от живота си в умора
Над 40% от хората се притесняват дали ще могат да се
справят с всекидневието, когато всичко се нормализира

се чувстват по-изморени,
отколкото преди начало-
то й. Усещането е най-
изразено сред младите на
възраст между 18 и 24
години - 68 на сто от тях
споделят, че са по-измо-
рени от обичайното.

Най-често посочвани-
те причини са лошият сън
(55%) и изолацията (36 на
сто). Когато се чувстват
летаргични, 42% от анке-
тираните уточняват, че
им е трудно да се концен-
трират, 29 на сто изпит-
ват затруднения с изпъл-
няването на домакински-
те дейности, а 15% имат
проблеми с комуникаци-
ята. В резултат на това
повече от 40 на сто от
участниците в допитване-
то се притесняват дали ще

имат енергията да се
справят с всекидневието,
когато животът се норма-
лизира.

За да противодейст-
ват на умората, прибли-
зително 40% анкетирани
споделят, че пият четири
или повече кафета днев-

но, докато една трета
разчитат на сладки изку-
шения за прилив на енер-
гия. Един на петима
души признава, че посяга
към по-нездравословните
стимули, въпреки осъзна-
ването, че може да си
набави енергия от по-

полезни продукти.
“Кафето и сладките

изкушения осигуряват
бърз енергиен заряд, но
също така причиняват и
захарен срив, който кара
хората да се чувстват по-
изморени отпреди. Пора-
ди тази причина е по-до-
бре да се хапват ядки,
съдържащи протеини,
фибри и мазнини, и оси-
гуряващи бавно осво-
бождаване на енергия,
която трае часове наред”,
разкри нутриционистът
Роб Хобсън.

Допитването показва
още, че само 1% от хора-
та “никога” не се чувст-
ват изморени през деня.
Други 11 на сто споде-
лят, че “рядко” усещат
умора.

Усещането за изтощение е най-изразено сред
младите на възраст между 18 и 24 години

В германския град
Дюселдорф намериха
спасение за кехлибарена-
та напитка, след като ре-
шиха да я използват за
закваска на нов вид не-

Спасяват бирата с необичаен хляб
обичаен хляб. Поради за-
творените по време на
пандемията заведения, ре-
сторанти и барове вече
не могат да продават
произведената бира. А

срокът й на годност из-
тича. Вариантът с нейно-
то изливане в канализа-
цията, прилаган по при-
нуда от доста пивоварни
по света, е приет за не-

приемлив. Затова бе пре-
ценено, че пенливото пи-
тие може успешно да за-
мести водата при втасва-
не на тестото. С помощ-
та на 6 хиляди литра би-

рени запаси бяха изпече-
ни над 15 хиляди питки.
Някои пекарни в Дюсел-
дорф дават на тези, кои-
то купуват хляб от тях, и
бутилка бира като бонус.

В бирените питки пивото
се използва вместо вода

Много въпроси и полуисти-
ни се разпространяват около
коронавируса и пандемията, но
в новия подкаст на община Ви-
ена думата имат специалистите.
Те разясняват конкретни въпро-
си, касаещи лечението, ваксини-
рането и човешкото здраве. Най-
добрите специалисти от Виен-
ския лекарски съюз, Медицин-
ския университет в града, Об-
щинската служба за психосоци-
ална подкрепа, както и лекари
от най-голямата многопрофил-
на болница в австрийската сто-
лица - AKH, се опитват да ра-
зяснят на достъпен език мута-
циите на вируса и ползата от
тестването и ваксинирането. Те
разказват за лечението на паци-
енти в домашни и болнични
условия и за влиянието на пан-
демията върху психичното здра-
ве на малки и големи.

Дигитализацията и активно-
то използване на технологиите в
работата на общината е приори-
тетна задача за Виена. И с пуска-

Европейският съюз за
радио и телевизия изключи
Беларус от предстоящото
издание на “Евровизия”.
Решението бе взето, след
като страната за втори път
не предложи песен, отго-
варяща на неполитическо-
то естество на музикално-
то събитие, предаде ДПА.
Организаторите уточниха,
че от Беларус са пропус-
нали срока за представяне
на нова композиция и за-
това няма как да вземат
участие.

“Я научу тебя” (“Ще те
науча”) - първата песен на “Га-
ласи ЗМеста” - бе отхвърлена
на фона на оплаквания, че
текстът се подиграва с масово-
то протестно движение срещу
дългогодишния беларуски пре-
зидент Александър Лукашенко.

От групата твърдят, че след
критиките беше предложена и
втора песен, но сега и тя е
отхвърлена от представителите

Подробности за коронавируса
разкрива подкаст* във Виена

нето на градския подкаст се раз-
ширяват дигиталните услуги,
които предлага. Предаванията в
него се занимават с важни об-
щински теми, а целта е гражда-
ните да се информират по ино-
вативен начин, съобразен с раз-
личните целеви групи. Ползата и
смисълът на този формат е едно
предаване да бъде записано и
качено в мрежата и съответно
свалено от слушателите, за да
могат те да го чуят в удобно за
тях време - докато тичат в парка,
разхождат кучето, пътуват във
влака, шофират до работа или
пък мият чиниите вкъщи. Слуша-
нето е безплатно на всички уст-
ройства чрез платформите Apple
Podcast, Google Podcast или
Spotify, както и в мрежата, уточ-
ниха от Ойроком-ПР София,
част от мрежата за международ-
ни връзки на Община Виена.

* Аудио- или видео файлове,
достъпни за автоматично
сваляне от интернет

Изключиха Беларус от
участие в „Евровизия”

на “Евровизия”. Председателят
на националната държавна ком-
пания за радио и телевизия на
Беларус - Иван Ейсмонт, нарече
решението на организаторите за
отстраняване на страната “по-
литически мотивирано”. А също
така изтъкна, че групата “Гала-
си ЗМеста” вече е влязла в исто-
рията и според него Беларус е
спечелила “Евровизия 2021”.

Отстраняването на “Галаси
ЗМеста” бе наречено
“политически мотивирано”
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СОФИЯ
12c

САНДАНСКИ
16c

ПЛЕВЕН
14c

РУСЕ
14c

ПЛОВДИВ
16c

ВАРНА
12c

БУРГАС
13c

ПЕТЪКВТОРНИК СРЯДА ЧЕТВЪРТЪКДНЕС СЪБОТА

ПРОМЕНЛИВО

ТЕЛЕЦ

Дори и да няма слънце
на хоризонта, на душа-
та ви ще е светло и
много приятно. Усмих-
нете се.

ОВЕН

Хубав ще е денят ви, не
го  помрачавайте с
дребнаво  мърморене .
Свършете си добре ра-
ботата.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Нямате никакви осно-
вания да се обиждате
за щяло и нещяло. Не
забравяйте да си на-
правите план.

22 май - 21 юни

РАК

Денят ще е  доста
забързан .  Ще имате
много разговори и сре-
щи, само не се разпиля-
вайте.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Хубаво е да материали-
зирате идеите си. Не
харчете много, ще има-
те нужда от повече
пари.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Имате да учите нови
неща, не пропускайте
момента. Инициатива-
та трябва да идва от
вас.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Малко разсеяни сте и
това може да ви на-
прави лоша шега. Ще ви
се иска да избягате от
шума.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Ще се чувствате във
форма, а и ще ви е
приятно общуването с
околните. Приятна из-
ненада.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще имате сериозни от-
говорности, не ги под-
ценявайте. Не е пре-
поръчително да спори-
те.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Гледайте философски
на всичко. Ще си спес-
тите доста разочаро-
вания. Не търсете ви-
новни.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Бъдете по-толерантни
и по-отворени към хо-
рата около вас. Не се
разсейвайте твърде
много.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Опитайте да не се при-
теснявате за нещата,
ще се случат. Малко
напрегнат ще е денят
ви.

ХОРОСКОП

15oС 13oС 16oС 19oС 18oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ВИДИН
16c

ПРОМЕНЛИВО

16oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬‡Í‡ÌˆËˇÚ‡ Ì‡ ÀËÎË Ú‚

ÙËÎÏ /5 ÒÂËˇ/
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 »ÒÚÓËˇ.bg —ÎÛ˜‡ˇÚ

ì¬Â‰‡ —ÎÓ‚ÂÌ‡î
22.00 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰Ë-

ÂÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ,
2 ÂÔËÁÓ‰/ (12)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ¡Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.45 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.40  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.50 ƒÊËÌÒ /Ô/
04.20 œ˙ÚË˘‡ Ì‡ ÏËÎÓÒ˙‰Ë-

ÂÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÒÂÁÓÌ,
2 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

08.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

10.00 “¬ Ô‡Á‡

10.15 ìœÂ‰ËÁ·ÓÌÓ ÒÚÛ‰ËÓî

(Ô)

11.15 “¬ Ô‡Á‡

11.30 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

12.30 “¬ Ô‡Á‡

12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

22.00 “¬ Ô‡Á‡

22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó-
˜Â‚ Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.3

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.66

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî
- ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË
Û·ËÈÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.54

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒ-
ÚÂÌ „‡‰î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.60

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÎÂÁËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.6

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ìÃ˙Ú‚‡ ÚÓ˜Í‡î - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.5 ÂÔ.1

01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.14 ÂÔ.102

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ -
ÚÓÍ¯ÓÛ

04.10 ì¬ÚÓË ¯‡ÌÒî - ÒÂË-
‡Î, Ò.2 ÂÔ.1

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰Ë-
ˆËÌ‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ
Ì‡˜ËÌ Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË
ÚÂÌ‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)-
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî
19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î
22.25 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡

ìƒÓÍ-ÚÓÍî
23.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - Á‡-

·‡‚ÌÓ ÚÓÍ ¯ÓÛ
00.05 ìœÓÁÌÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
01.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
03.20 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî
05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
05.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÚÂÎÂ-

‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРОМЕНЛИВО СЛЪНЧЕВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

Облачността ще остане променлива, след обяд по-често
значителна и на отделни места в планинските и източните
райони ще превали слаб дъжд; възможно е и да прегърми. Ще
духа предимно слаб, до умерен северозападен, в източните
райони - северен вятър, с който ще проникне малко по-студен
въздух. Минималните температури ще са от 1 до 6 градуса.
Атмосферното налягане ще остане по-високо от средното за
март.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
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“Маегашира-12” Да-
ниел Иванов - Аоияма
завърши победно участи-
ето си на големия проле-
тен турнир по сумо в
Токио. В последния 15-и
кръг 188-килограмовият
сумист от Елхово събо-
ри на дохиото японския
“кумусуби” Такаясу с
хватката “хатакикоми”.
Българинът завърши с
актив (“качикоши”) - 11
победи и 4 загуби, което
му отреди второ място в
турнира и му гарантира

Аоияма завърши втори в Токио
повишение в сумо йерар-
хията за следващия тур-
нир през май.

Последният му мач бе
от изключителна важ-
ност, защото третата по-
зиция разделиха седмина
борци с по 10:5, а едно-
лично на втората застана
Аоияма.

“Секиваке” Теруно-
фуджи спечели турниря,
след като победи в по-
следния кръг “одзеки”
Такакайшо и завърши с
12 успеха и 3 поражения

и заслужи трета Купа на
Императора в кариерата.
С успеха Терунофуджи
си гарантира повишение
във втория ранг в сумо
йерархията “одзеки” за
първи път от 2017 г.

В пролетния турнир
поради различни травми
не участваха “Великите
шампиони”. Монголски-
ят “Йокодзуна” Какурю
не стартира, а най-вели-
кият сумист и рекордьор
с 44 титли Хакухо се
оттегли след III кръг.

РЕЗУЛТАТИ

КОНТРОЛИ
Левски - Локо Сф 0:1 В. Николов

(89); Славия - Локо Пд 1:1 0:1 Ал. Г.
Иванов (61) 1:1 Ф. Ангелов (83); Бе-
рое - Хебър 0:2 0:1 Чаворски (48) 0:2
Й. Тодоров (89); ЦСКА-Сф - Литекс
1:2 0:1 Бонев (47) 1:1 Чарлс (80) 1:2
Бонев (86); ЦСКА 1948 - Миньор Пк
2:1 0:1 Божилов (17) 1:1 Бастунов (65)
2:1 Минков (89); Царско село - Сеп-
тември Сф 2:1 1:0 Роси (4) 2:0 Хри-
стов (83) 2:1 Киров (90); Арда - Созо-
пол 4:1 0:1 Ферадов (17) 1:1 Тилев
(36) 2:1 Йорданов  (38) 3:1 Коконов
(43) 4:1 Лозев (88); Монтана - Спор-
тист Св 0:0.

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
ВОЛЕЙБОЛ
18.00 Плейофи от Суперлигата
ПО НОВА СПОРТ
БАСКЕТБОЛ
18.00 Астана - Парма
ПО МАКС СПОРТ 2
19.00 Рилски спортист -
Черноморец
ХОКЕЙ НА ЛЕД
2.00 Бъфало - Филаделфия
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
18.00 “Мастърс” в Маями

ГЛЕДАЙТЕ

С огромен успех за България
завърши турнирът за Световната
купа по художествена гимнастика в
София. Грациите ни спечелиха всич-
ки златни медали при ансамблите - в
многобоя, с 5 топки, с 3 обръча и 4
бухалки.

Голямата героиня в индивидуал-
ната надпревара е Боряна Калейн. Тя
първо взе сребърен медал в много-
боя, като остана на 0,200 т. от побе-
дителката Линой Ашрам от Израел,
настояща европейска шампионка. В
шампионата на уредите Бубето бе
почти безупречна, като спечели три
златни медала - на обръч, бухалки и
лента, а на топка остана трета. Кат-
рин Тасева взе бронз на бухалки.

На обръч Калейн бе оценена с
26,150 т., а на почетната стълбичка
се наредиха още Анастасия Солос
(Блрс) и Ашрам с по 26,100. Белару-
скинята  обаче грабна среброто за-
ради по-добра оценка за изпълнение.
Последва бронзово отличие за Бубе-
то на топка, където победата бе за
Ашрам, а със среброто се окичи дру-
га беларускиня - Алина Харнаско.
Калейн не спря дотук - силните й
изяви й донесоха още два златни
медала. На бухалки тя постигна ре-
зултат от 26,100, оставяйки зад себе
си младата надежда на Италия София

Девет медала за грациите ни
от Световната купа в София
Златните момичета не оставиха злато за конкурентките при ансамблите

Рафаели и  Катрин Тасева, която за-
служи бронз с оценка от 24,500. Във
финала на лента Калейн пребори кон-
куренцията на Салос и Рафаели, след
като бе оценена с 22,150 т.

Българският квинтет Симона Дян-
кова, Мадлен Радуканова, Лаура Тра-
атс, Стефани Кирякова и Ерика За-

фирова постигна рекорден резултат
в съчетанието с пет топки - 44,150
т., и след 40,200 т. в композицията с
обръчи и бухалки заслужи титлата в
многобоя. При повторното изиграва-
не с бухалки и обръчи нашите отно-
во бяха над всички с 39,750 т., пред
Япония с 35,800 т. и Азербайджан с

33,450 т.
С топките златните ни момичета

допуснаха грешки и не доближиха фе-
номеналниата си оценка от първия
ден, но пребориха съставите на Япо-
ния и Русия, представена от отбор
от Санкт Петербург. Българките по-
лучиха оценка 39,800 т. Първоначал-
но на таблото поради грешка в сис-
темата за оценяване бе изписана
скандално ниската оценка 28,200,
което предизвика недоумението на
официалните лица и журналистите,
присъстващи в залата. След отстра-
няването на проблема стана ясна и
реалната оценка - 39,800 т.

Турнирът в “Арена Армеец” се
проведе без публика.
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След повече от 20-годиш-
но прекъсване България ще
има представителка при жени-
те в турнира по фигурно
пързаляне на Зимната олим-
пиада в Пекин 2022, след като
Александра Фейгин извоюва
квота на Световното първен-
ство в Стокхолм. Шампионка-
та на България завърши на 17-
о място със сбор от 173,52 т.,
след като бе 17-а в кратката и
18-а във волната програма.
Възпитаничката на Андрей
Лутай и Ина Лутай изигра
чиста волна програма, но бе

Фейгин спечели
квота за Пекин 2022

ощетена от съдиите, които й
дадоха 113,55 т. (61,59 за тех-
нически елементи и 51,96 за
компоненти на програмата).

Цял подиум за първи път в
историята извоюваха фигури-
стките на Русия на световно
първенство. Шампионка стана
Анна Шчербакова, а място на
подиума намериха още Елиза-
вета Туктамишева и Алексан-
дра Трусова. За Шчербакова,
която вчера навърши 17 годи-
ни, това бе дебют на шампио-
ната на планетата. Тя падна
след четворен флип в начало-

то на програмата си, но
продължи без грешка и събра
233,17 т. (81,00 за кратка про-
грама и 152,17 за волна). Све-
товната и европейска шампи-
онка за 2015 г. Елизавета Тук-
тамишева взе среброто с
220,46 т. (78,86 и 141,60), а
двукратната световна шампи-

онка за девойки Александра
Трусова се окичи с бронз с
217,20 т. (64,82 и 152,38).

След кратката програма
Трусова, която също е дебю-
тантка, бе едва 12-а, но полу-
чи най-висока оценка за вол-
ната програма (техническите
й елементи бяха оценени с

88,04). Тя имаше пет четвор-
ни скока в композицията си,
като два от тях направи пер-
фектно, един с грешка и след
два падна.

За последно България е
имала състезателка при жени-
те (София Пенкова) на Зимна-
та олимпиада в Нагано 1998.

Григор Димитров (№16
в света) се оказа с нова кон-
тузия. Проблемите на
българина го спряха от
участие на двойки на
“Мастърс”-а в Маями, къде-
то с Кей Нишикори (Яп)
трябваше да играят с

Григор Димитров с нова контузия в Маями

СВЕТОВНИ КВАЛИФИКАЦИИ
ЗОНА ЕВРОПА, I КРЪГ:

ГРУПА C
БЪЛГАРИЯ -

Швейцария 1:3
0:1 Емболо (7) 0:2
Сеферович (10)
0:3 Шакири (13)
1:3 Десподов (46); Италия - Северна
Ирландия 2:0 1:0 Берарди (14) 2:0
Имобиле (39). 1. Швейцария 3 т. 2.
Италия 3 3. Литва 0 4. България 0 5.
Северна Ирлансия 0. II кръг: снощи:
България - Италия; Швейцария - Литва.

II КРЪГ:
Група А: Ейре - Люксембург 0:1;

Сърбия - Португалия 2:2. 1. Сърбия
4 т. 2. Португалия 4 3. Люксембург
3 4. Азербайджан 0 5. Ейре 0. III
кръг, утре: Азербайджан - Сърбия;
Люксембург - Португалия.

ГРУПА Е
Беларус - Естония 4:2; Чехия -

Белгия 1:1. 1. Чехия 4 т. 2. Белгия 4
3. Беларус 3. 4. Уелс 0 5. Естония 0.
III кръг, утре: Белгия - Беларус; Уелс
- Чехия.

ГРУПА G
Черна гора - Гибралтар 4:1; Ни-

дерландия - Латвия 2:0; Норвегия -
Турция 0:3. 1. Турция 6 т. 2. Черна
гора 6 3. Нидерландия 3 4. Норвегия
3 5. Латвия 0 6. Гибралтар 0. III
кръг, утре: Гибралтар - Нидерландия;
Черна гора - Норвегия; Турция - Лат-
вия.

ГРУПА H
Русия - Словения 2:1; Хърватия -

Кипър 1:0; Словакия - Малта 2:2. 1.
Русия 6 т. 2. Словения 3 3. Хърватия
3 4. Словакия 2 5. Кипър 1 6. Малта
1. III кръг, утре: Кипър - Словения;
Хърватия - Малта; Словакия - Русия.

РЕЗУЛТАТИ

Антъни Иванов направи още едно
плуване за историята. Той стъпи на
подиума по време на шампионата на
американските университети NCAA.
Българинът бе по-бърз от Майкъл
Фелпс, след като фиксира 1:39,26
мин. на 200 ярда бътерфлай. Време-
то му отреди трето място на първен-
ството, провело се в Грийнсбъро,
Северна Каролина. Студентът на
Вирджиния Тех записа 11-о време в
историята. Великият Фелпс има
1:39,65 мин., което е американски
рекорд през 2010 г. Преди това
Антъни стана шести на 100 ярда
бътерфлай в най-бързия финал в

Националът на България за Купа
“Дейвис” Димитър Кузманов изигра
великолепен мач, но отстъпи на фина-
ла на турнира от сериите “Чалънджър”
в Задар, Хърватия, с награден фонд от
44 820 eвро. В спора за титлата втора-
та ни ракета загуби след обрат с 6:2,
2:6, 6:7 (5) от сърбина Никола Мило-
евич, който е №148 в световната ран-
глиста. Срещата продължи 3 часа и 10
минути и премина през много обрати.

Мико не успя да спечели първа в
кариерата си титла от “Чалънджър” се-
риите в първия си финал. Преди него
българинът записа четири поредни по-
беди, без да загуби сет. Той се справи
безапелационно с Нерман Фатич, Джан
Марко Морони, Зденек Коларж и Блаж
Кавчич.

Мико изпусна
титлата в Задар
Пловдивчанинът стигна до първи финал на турнир „Чалънджър”

Мико заработи 48 точки за светов-
ната ранглиста, в която заема 274-та
позиция. С успеха той си гарантира
рекордно изкачване в класацията на
АТП, в която ще прогресира до 241-
вото място.

Финалната среща започна с разме-
нени по два спечелени сервис гейма.
След това Мико взе инициативата и
със серия от 4 поредни гейма спечели
първия сет с 6:2 за 39 минути. Вто-
рия сет започна с пробив на Милое-
вич, но Кузманов отговори с рибрейк
на нула. Сърбинът отново проби и
поведе с 2:1, а след това спаси 3 точ-
ки за рибрейк и затвърди за 3:1.
Милоевич отново проби за 4:1, а
Мико намали изоставането си с нов
рибрейк. Следващите два гейма обаче

отидоха на сметката на Милоевич и
той изравни сетовете.

В третия решителен сет съперни-
ците печелеха сервис геймове до 3:2
в полза на Мико. Той проби за 4:2, но
допусна рибрейк за 4:3. В следващия
гейм Милоевич отрази 3 точки за нов
пробив и се измъкна. Съперниците
взеха следващите си подавания за 5:5,
но тогава Кузманов допусна пробив
от 40-15 и изостана с 5:6. Това не го
пречупи и той отговори с рибрейк,
като вкара мача в решителен тайбрек.
В неговото начало Кузманов изоста-
на с 0:3 точки, намали на 2:3, а раз-
мяната на полетата дойде при 2:4.
Мико успя да изравни за 5:5, но
Милоевич стигна първи до мачбол при
6:5 и затвори мача.

Рейвън Клаасен (РЮА) и
Бен Маклахлан (Яп). Спо-
ред официалната информа-
ция причина за оттеглянето
на българина е, че страда
от крампи на коремните
мускули.

Хасковлията отпадна

във втория кръг на сингъл
от Камерън Нори (Вбр,
№56) с 5:7, 5:7 в първото
си явяване на корта. В края
на мача останаха сериозни
съмнения дали първата ни
ракета не страда от някак-
ва травма, тъй като движе-

нието му по корта бе силно
компрометирано.

Това е втора контузия за
Гришо от началото на годи-
ната, след като през февру-
ари загуби на 1/4-финал на
“Аустрелиън оупън” зара-
ди проблеми в кръста.

Антъни Иванов е по-бърз от великия Фелпс

Антъни Иванов (на първия ред вляво)

историята, след като закова 44,67
сек., оставайки на една стотна от топ
5. И осмината във финала плуваха
под 45 сек. Шампион стана Райън
Хофър с 44,25 сек.

На 200 ярда бътерфлай шампион
стана Николас Албейро от Луисвил
с 1:38,64 мин., пред Трентън Джу-
лиън от Калифорнийския универси-
тет (UCLA) с 1:38,85 мин.

“Повече от щастлив съм от плува-
нията ми тази седмица на национал-
ния шампионат. Трето място на 200
ярда бътерфлай, шесто на 100 бътер-
флай и 11-и най-бърз плувец в исто-
рията на 200 бътерфлай. Вече съм

пред Фелпс с половин секунда. Оста-
ват още 2 години и те ще са още по-
добри. Живи и здрави и само напред”,
написа търновецът във фейсбук.

Любомир Епитропов завърши 16-
и с 1:54,33 мин. на 200 ярда бруст.
Търновецът, който от началото на
годината е в Университета на Тене-
си, даде по-бавно време от пресявки-
те, където с 1:53,03 мин. бе 12-и.

Коко Братанов, плуващ за Селско-
стопанския университет на Тексас,
дели 22-рата позиция на 100 ярда св.
стил с 42,68 сек. Дебютантът от
Флорида Стейт Йордан Янчев е 50-и
с 44,18 сек.


